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ÚVODNÍK STAROSTKY

Vážím si pracovního 
nasazení lidí ve svém 
týmu
 
Vážení a milí spoluobčané,
od 1. června 2020 přechází vydávání 
a  tvorba Bíloveckého zpravodaje pod 
Kulturní centrum Bílovec. Dochází 
také ke změně hlavního redaktora 
a připravujeme dát větší prostor těm, 
kteří nám zasílají své fotografie, ná-
vrhy a  náměty. Velmi si toho vážíme. 
V  rubrice zvané Seznamte se, prosím 
máte možnost dozvědět se o  této 
změně více.

Krizový štáb města Bílovce
17. května skončil nouzový stav a zru-
šila některá krizová opatření vyhláše-
ná vládou České republiky, týkající se 
boje proti šíření koronaviru. Na webu 
i  sociálních sítích jsme se po celou 
dobu snažili informovat občany o  vý-
voji situace ve městě, v ORP Bílovec, 
v  Bílovecké nemocnici a  budeme tak 
činit i nadále.  Naši pracovníci Domova 
pro seniory byli z rozhodnutí hejtmana 
MSK dosud 2x testování na Covid-19 
a výsledek byl vždy negativní. Učitelé 
i rodiče zažili stav, kdy povinná školní 
docházka se stala nepovinnou. Nikdo 

to neměl v těchto dnech jednoduché. 
Vážení přátelé, zůstaňme proto všich-
ni zodpovědní při ochraně našeho 
zdraví. 
Na květnovém zasedání Zastupitel-
stva města ředitel Bílovecké nemocni
ce spolu se svým náměstkem popsa-
li stav a  dění v  nemocnici, otevřeně 
odpovídali na dotazy a  ujistili nás, 
že Krajská hygienická stanice byla na 
kontrole v nemocnici a kraj dodal po-
třebné ochranné pomůcky. Zároveň 
oba vyslovili velké poděkování všem 
pracovníkům nemocnice za jejich neú-
navnou práci. Město Bílovec se samo-
zřejmě s úctou přidává.

Stále zvelebujeme naše město
Opravujeme městské byty, zatepluje-
me fasády, z  prostoru bývalé prodej-
ny Kola – šicí stroje vznikne nový byt 
a  jeden nebytový prostor. Sokolov-
na má nové vstupní schody, u  obou 
bíloveckých základních škol řešíme 
opravu kanalizace. Pustili jsme se do 
úpravy bývalé autobusové zastávky 
u Špice a  vyčištění potůčku Jablůňka, 
nové chodníky se vybudují v  části na 
Havlíčkově ulici.  Získali jsme dotaci 
na výměnu svítidel veřejného osvětle-
ní z  programu EFEKT. Předmětem re-
alizace je výměna stávajících svítidel 
a jejich doplnění, dále výměna stožárů 
a  výložníků a  také části trasy kabe-
lového zemního vedení. A  další čtyři 
projekty Vám představujeme v  rám-
ci zpráv našeho odboru regionálního 
rozvoje. Přestože mnohé firmy vlivem 
stavu nouze nepracovaly ve stávají-
cích podmínkách, snažíme se dodržo-
vat termíny staveb a jejich realizaci ke 
spokojenosti všech.

Novinky pro děti v místních částech
S  radostí Vám sděluji, že dle výbě-
ru maminek byla zadána realizace 3 
prvků pro výstavbu dětského koutku 
na hřišti v  Lubojatech. Děti se mo-
hou těšit na čtyřmístnou vahadlovou 
houpačku, houpadlo na pružině a  la-
novou pyramidu. Investice v hodnotě 
bezmála 100 tisíc korun bude hraze-
na z rozpočtu města Bílovce. A děti ve 
Staré Vsi čeká realizace indiánského 
týpí, které obohatí tamní školní za-
hradu. Tento projekt je financován 
v  rámci Participativního rozpočtu. 
Všem zúčastněným děkuji za součin-

nost a budu se těšit na další vzájem-
nou spolupráci.

První a poslední žák pana učitele
Společně s předsedkyní komise SPOZ, 
s  MUDr. Petrem Širůčkem a  jeho sy-
nem Adamem jsme srdečně poděko-
vali panu Jaromíru Hubovi za práci, 
elán, hudební nadšení a  um, který 
kolem sebe rozdává. Pan učitel byl 
hudební tváří mnoha obřadů v našem 
městě, spolupracoval se Sborem pro 
občanské záležitosti a láska k hudbě 
provází jeho žáky dodnes. Umět vní-
mat kouzlo hudby a její krásu dokázal 
předat nejen mnoha generacím dětí, 
ale i svým přátelům. Panu Hubovi pře-
jeme do další etapy jeho života hlav-
ně pevné zdraví, spokojenost a  ra-
dost z  každého dne. Budeme velmi 
rádi, pokud občas rozezvučí varhany 
v kapli sv. Barbory. Mirku, děkujeme!

Život kolem nás
Život kolem nás se pomalu dostává 
do normálu, ale bude ještě chvíli trvat, 
než se vše opět v dobré obrátí. Musí-
me oželet konání tradičního Dne měs-
ta i spoustu jiných sportovních a kul-
turních akcí.  Ale věřím, že si všechna 
tato společná setkání v budoucnu vy-
nahradíme. V tomto měsíci máme pří-
ležitost potkat se třeba na zámku, na 
náměstí, na kole nebo na procházce.

Zdravé a  slunečné červnové dny Vám 
ze srdce přeje

Renata Mikolašová,  
Vaše starostka města
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Uzávěrka 
prázdninového 
dvojčísla zpravodaje

Vážení přispěvatelé, termín uzávěrky 
příspěvků a  inzerce pro prázdninové 
dvojčíslo zpravodaje je stanoven na 
pondělí 15.  6. 2020, 12:00 hodin. Pří-
spěvky posílejte výhradně na adresu 
zpravodaj@bilovec.cz. Po přijetí příspěvku 
obdržíte od redakce potvrzení o příjmu.

Doporučená délka příspěvku je do 
2000 znaků včetně mezer. Do zpra-
vodaje se tak vejde více příspěvků, 
bude pro čtenáře pestřejší, zajímavější 
a čtivěj ší. Děkujeme za pochopení, ne-
boť většina z vás doporučenou délku 
respektuje. V  opačném případě jste 
vedoucím redakce požádáni o  zkrá-
cení svého článku. Posílejte jen ost-
ré fotografie v originální velikosti (ne 
zmenšené pro posílání e-mailem či 
stažené z webu a FB).

Upoutávky či pozvánky na akce po-
sílejte graficky zpracované (formát 
PDF, barevnost CMYK, rozlišení 300 
DPI, formát 1:1). Pokud pošlete pouze 
text plus obrázek, redakce ve spolu-
práci s grafikem zpracuje podklady dle 
svého uvážení. Příspěvky škol a  pře-
dem zpracované dokumenty  (inzerce, 
upoutávky, pozvánky apod.) neprochá-
zí jazykovou korekturou zpravodaje.

 
(red)

Poděkování nejen za odpovědnost, ohleduplnost a péči... 
Vážení spoluobčané, 
uplynulé týdny a  měsíce nás všech-

ny postavily před situaci, kterou si jen 
málokdo dokázal ještě před nedávnem 
představit. Situaci, která prověřila naše 
vlastnosti a naše postoje a která mož-
ná trochu upravila naše priority. 

A  já musím pomyslně smeknout klo-
bouk před všemi, kteří prokázali, že 
jsou ochotni pracovat na hranici svých 
možností, že jsou připraveni pomáhat 
druhým, že se nebojí omezit své po-
hodlí a nabídnout své ruce těm, kteří 
to potřebují.

V  prvé řadě smekám před všemi 
zdravotníky nejen v Bílovecké nemoc-

nici, kteří se profesionálně a  nebo-
jácně postavili nelehké výzvě a  stá-
li v  čele boje proti pandemii – tady 
prosté “děkujeme” nestačí. Chci ale 
poděkovat také všem, kteří svým dí-
lem přispěli k  tomu, že situaci pro-
zatím zvládáme – úředníkům, kteří 
udrželi, byť v  omezeném režimu, 
v  chodu městský úřad, spoustě žen, 
které trávily dny a noci za šicími stro-
ji a šily pro nás roušky, pracovníkům 
v  sociálních službách za péči a  sta-
rost o  naše seniory, hasičům, kteří 
rozdávali všem občanům desinfekci, 
policistům a  strážníkům za dohled, 
dobrovolníkům, kteří bez nároku na 

odměnu nabídli městu svoji pomoc. 
Ale také prodavačům a prodavačkám, 
pracovníkům pošty a  jsem si jist, že 
jsem nevyjmenoval všechny, kteří by 
si to zasloužili.

Velký dík patří totiž Vám všem za to, 
že se chováte zodpovědně, ohledupl-
ně, že jste dodržovali a dodržujete nut-
ná opatření. To vše nám totiž ukázalo, 
že nám na sobě vzájemně záleží, že 
umíme táhnout za jeden provaz a  že 
i  tyto nelehké situace a  komplikace 
společně překonáme.

Za vedení města 
Michal Krchňák

Jak dopadly zápisy do 1. tříd základních škol
V  mimořádném režimu proběhly le-

tos zápisy do prvních tříd. Školy i rodi-
če nakonec všechno zvládli a už víme, 
kolik prvňáčků příští rok zasedne do 
školních lavic v Bílovci, Staré Vsi a Lu-
bojatech.

Základní škola T. G. Masaryka obdrže-
la celkem 52 žádostí o přijetí, z toho 7 
žádostí o  odklad školní docházky. Do 

školy na Ostravské ulici bylo přijato 39 
žáků a 5 žáků s odkladem, do Lubojat 
bylo přijato 6 žáků a 2 žáci s odkladem. 

Základní škola Komenského obdržela 
celkem 61 žádostí o přijetí, z toho 15 žá-
dostí o odklad školní docházky. Do ško-
ly na Komenského ulici bylo přijato 40 
žáků a 14 žáků s odkladem, do Staré Vsi 
bylo přijato 6 žáků a 1 žák s odkladem.

Pokud budou všechny odklady po-
tvrzeny, v  úterý 1. září 2020 tedy 
slavnostně přivítáme v  našich základ-
ních školách 91 malých žáčků, což je 
o 9 dětí více než loni. 

A to je jistě příznivá zpráva.

Renáta Fialová,  
místostarostka města

Pozvánka na zasedání zastupitelstva města

Vážení spoluobčané,
srdečně vás zveme na 12. zasedání Zastupitelstva města Bílovce, které se uskuteční ve středu 24. června ve 13:00  
ve velkém sále Kulturního domu Bílovec. 

Případná bezpečnostní opatření budou nastavena podle aktuální situace a nařízení platných v době konání. 
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M Ě S T O  B Í L O V E C  K A Ž D O R O Č N Ě  U D Ě L U J E  O C E N Ě N Í  O B Č A N Ů M ,  K T E Ř Í
U R Č I T O U  M Ě R O U  P Ř I S P Ě L I  K   R O Z V O J I  Č I  R O Z K V Ě T U  M Ě S T A  B Í L O V C E  
N E B O  D O S Á H L I  V Ý J I M E Č N Ý C H  V Ý S L E D K Ů  V   R Ů Z N Ý C H  O B L A S T E C H  Ž I V O T A .  

OCENĚNÍ OSOBNOSTÍ MĚSTA

OSOBNOST 
MĚSTA BÍLOVCE

PAN JOSEF BLAHETA

Josef Blaheta působil v autoškole Svazarmu Bílovec od roku 1970, do roku 1995
prováděl výuku a výcvik žadatelů o řidičské oprávnění na osobní automobil.
Vedl a připravoval také brance do základní vojenské služby k řízení nákladních
aut. Jejich příprava byla často výborně hodnocena různými vojenskými
organizacemi, kde jeho svěřenci prokazovali kvalitní připravenost v  různých
soutěžích, kde dosahovali dobrých výsledků. V dalších letech pokračoval ve své
pedagogické činnosti jako provozovatel soukromé autoškoly, pro náročný
silniční provoz připravil minimálně 1800 řidičů.   Letos si žáci p. Blahety
připomenou jeho padesáté výročí pedagogického působení v oblasti silničního
provozu. P. Blaheta je především dobrý člověk a ve všech ohledech profesionál.

PAN BŘETISLAV NĚMEC

Oceněn za mimořádné zásluhy v  oblasti rozvoje hasičství a dlouholetou
poctivou práci v  oblasti rozvoje Výškovic. Aktivně pracoval v  místním
hasičském sboru, dlouhá léta byl členem soutěžního družstva, pracoval ve
výboru SDH, věnoval se mladým hasičům, se kterými postoupil 2x do krajského
kola hry Plamen. Po dobu 20 let pracoval ve funkci starosty SDH, byl členem
okresní rady prevence v Novém Jičíně. Po obnovení činnosti okrsku Tísek v r.
1993 zastává funkci zástupce starosty okrsku. Vždy se podílel na
uskutečňování česko-německého porozumění v  rámci společné cesty
přátelství. Je příkladem pracovitého a svědomitého člověka, který se věnoval
dětem, mládeži i dospělým. Vážíme si jeho osobního zaujetí a snahy pomáhat
druhým.

ZASTUPITELSTVO MĚSTA SCHVÁLILO
UDĚLIT OCENĚNÍ:

ÚSPĚŠNÝ KOLEKTIV 
MĚSTA BÍLOVEC

RADA MĚSTA SCHVÁLILA UDĚLIT OCENĚNÍ:

ODDÍLU MÖLKKAŘI TJ SPARTAK BÍLOVEC

Sportovci z Bílovce se už šestým rokem věnují původem finskému sportu – Mölkkám, a
úspěšně reprezentují naše město nejen po České republice, ale i v zahraničí. Bílovecké
týmy soutěží v Českomoravském poháru, což je série několika turnajů, a v minulých
dvou letech tuto soutěž vyhrál tým TOMIRA, v  r. 2019 skončil na 2. místě. Ale na
turnaje už v r. 2019 vyjíždělo až 5 bíloveckých družstev, která se o úspěchy podělila na
turnajích v Jablonci nad Jizerou, Zruči nad Sázavou a v Pasohlávkách obsadila
dokonce všechna 3 medailová místa. Tým TOMIRA se také zúčastnil mistrovství světa
ve francouzském Samoens, kde ze 164 týmů obsadil 17. místo a již potřetí byl
nejúspěšnějším českým týmem. Zlaté medaile si bílovecký tým loni přivezl z
Mistrovství Slovenska a Rakouska, jen na mistrovství ČR byl nejlepší bílovecký tým
(až) na 2. místě.

KOLEKTIV PRACOVNÍKŮ  
KULTURNÍHO CENTRA BÍLOVEC, P. O.

Kolektiv oceněn za rozvoj a kultivaci kulturního, vzdělávacího a volnočasového
prostředí v  Bílovci a okolí. Za pořádání vzdělávacích, populárně-naučných,
cestopisných a dalších přednášek a workshopů, za podporu a rozvoj čtenářské
gramotnosti nejmenších čtenářů, kdy pořádají pravidelné knihovnické lekce pro žáky
místních MŠ, ZŠ a SŠ. Pořádají komunitní setkávání a akce s  podporou
mezigeneračních setkávání a podporou místních firem, např. Férová snídaně, trhy,
jarmarky. Úzce spolupracují s bíloveckým zámkem při pořádání mnoha akcí. Kolektiv
se zasloužil o zviditelnění města získáním prestižních cen Knihovnická K2  - Knihovna
MS kraje 2019 a Městská knihovna r. 2019 v kategorii měst 5–10 tis. obyvatel.

GYMNÁZIUM MIKULÁŠE KOPERNÍKA, 
BÍLOVEC, P. O.

Je historicky spojováno s  vysokou kvalitou vzdělávání, takto je vnímáno širokou i
odbornou veřejností v  celé republice. V  r. 2010 bylo zařazeno do žebříčku TOP 10
středních škol v  rámci ČR, v  r. 2018 bylo vyhodnoceno svým zřizovatelem jako třetí
nejlepší střední škola v rámci MS kraje. Potřetí za sebou obhájilo prvenství v projektu
O pohár hejtmana. V r. 2019 dosáhlo vynikajícího úspěchu v  projektu MŠMT ČR
nazvaného Excelence středních a základních škol, zabývajícím se hodnocením kvality
vzdělávání s  ohledem na úspěchy v  odborných a vědomostních soutěžích a
olympiádách. Vysokou úroveň vzdělávání a s  tím související nadstandardní práci
pedagogů gymnázia dokládají skvělé výsledky dosažené v  rámci hodnocení Indexu
kvality života za rok 2019, sestavovaného projektem Obce v  datech a konzultační
společnosti Deloitte (2. místo v  rámci MS kraje a 5. místo v  rámci celé ČR). GMK je
úspěšným realizátorem mezinárodních projektů v  rámci programu Erasmus+.
Projekty zaměřené jednak na propagaci matematiky (mezinárodní matematická
soutěž DUEL, Rakousko – Polsko – ČR), jednak na zdravý životní styl (Ve zdravém těle
zdravý duch, Slovensko – ČR) propagují nejen vlastní školu, ale také Bílovec a celý MS
kraj.

Slavnostní ocenění proběhne v sobotu
3. října 2020  v  rámci velké kulturní akce
„Plnou parou vpřed“ (oslava 130 let
železničního spojení Bílovec – Studénka).
Všem oceněným srdečně  blahopřejeme. 
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Z L A T Ý  L A J K

 

Milí spoluobčané,
 
rádi bychom se s vámi podělili o celkové výsledky
soutěže Zlatý lajk o nejlepší propagaci a
informovanost pomocí sociálních sítí. Po vítězství v
okresním i krajském kole jsme zaznamenali také
úspěch v kole celorepublikovém. V konkurenci
dalších 20 účastníků jsme v kategorii měst od 2 do
10 tisíc obyvatel získali vynikající 3. místo, což
považujeme za úspěch. 
 
Máme z hodnocení výsledků naší práce velkou
radost a věříme, že naší další činnosti to přinese
mnoho inspirativního a užitečného nejen ve sféře
mediální.  

                    Mediální  komise

sledujte nás i vy 

na sociálních sítích

NOVÉ OBECNĚ
ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY

MĚSTA BÍLOVCE
 

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA Č. 1/2020, 
O REGULACI HLUČNÝCH ČINNOSTÍ
Vydává se k zabezpečení místních zálež itostí veřejného pořádku.
Stanoví, které č innosti, jež  narušují veřejný pořádek nebo jsou 
v rozporu s dobrými mravy, ochranou bezpečnosti, zdraví a majetku,
nelze na území města Bílovce, vyjma místní části Ohrada a místní
části Lhotka, vykonávat v nevhodnou denní dobu.

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA MĚSTA
BÍLOVEC Č. 2/2020, O NOČNÍM KLIDU
Předmětem této obecně  závazné vyhlášky je stanovení výjimečných
př ípadů ,  př i  nichž  je doba nočního klidu vymezena dobou kratší
nebo př i  nichž  nemusí být doba nočního klidu dodržována.

Obě  vyhlášky byly zastupitelstvem města schváleny dne 13. 5. 2020 ,
platnosti nabyly dne 14. 5. 2020 a  účinnosti nabyly dne 1. 6. 2020.

vyhlášky v úplném znění naleznete na webu města Bílovce www.bilovec.cz  
cesta: Titulní stránka > Město > Dokumenty > Vyhlášky a nařízení

Právnická poradna už funguje 

Vážení spoluobčané,
informujeme vás, že město Bílovec po skončení nouzového stavu opět zahájilo provoz bezplatné právní poradny pro 

občany vždy v době od 14:30 do 17:00 hodin v těchto termínech:

červen: 3. 6., 10. 6. a 17. 6
červenec: 8. 7. a 15. 7
srpen: 12. 8. a 26. 8

Občané se mohou přihlásit prostřednictvím rezervačního systému na stránkách města  
nebo na telefonním čísle 556 312 112.

Distribuce zpravodaje

Milí spoluobčané, 

z organizačních a personálních důvodů České pošty  nebylo možné včas doručit Bílovecký zpravodaj. 

Přijali jsme omluvu České pošty, která nám přislíbila odstranění problému. 

 Mediální komise
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Ptali jste se…
Proč Městská knihovna Bílovec neote
vřela v termínu, který stanovila vláda? 
Kdo jim dal volno?
Vláda ČR projednala dne 14. dubna 
návrh postupného uvolnění mimořád-
ných opatření, ve kterém se počítalo 
s  otevíráním knihoven veřejnosti až 
v poslední vlně, tj. 8. června. Tento ter-
mín nám byl potvrzen i Ministerstvem 
zdravotnictví.

S ohledem na tyto potvrzené informa-
ce si kolegové z knihovny rozplánovali 
úkoly a pustili se nejen do rozsáhlé re-
vize knihovního fondu čítajícího 50  ti-
síc svazků, kterou měli původně před 
vypuknutím koronavirové epidemie na-
plánovanou na červenec 2020, ale také 
do dalších celkových oprav knihovního 
fondu.

Nečekaným uvolněním vládních opat-
ření dne 23. dubna vláda umožnila, ni-
koli nařídila, otevřít knihovny v termínu 
od 27. dubna. Z důvodu dokončení re-
vizních prací a zejména nutností zabez-
pečit specifický chod pracoviště splňu-
jící všechna doporučená bezpečnostní 
nařízení jsem proto rozhodla o otevře-
ní knihovny v termínu 11. května, což je 
ve stavu nouze v mé kompetenci jako 
ředitelky organizace.

Pro Vaši představu, dezinfikovali jsme 
každou jednotlivou knihu a  veškeré 
prostory knihovny, vytvořili jsme místo 
pro nařízenou karanténu knih, nainsta-
lovali ochranná plexiskla a dezinfekční 
stojany, nastavili systém bezpečného 
vracení a půjčování knih.

Věřím, že nutnost chvíli posečkat na 
znovuotevření knihovny Vám kolegové 
z knihovny vynahradí nejen novými ti-

tuly, které mezitím nakoupili a zpraco-
vali, ale také nadstandardní otevírací 
dobou čítající 38 hodin týdně. Veškeré 
výpůjčky byly po celou dobu uzavření 
knihovny automaticky prodlužovány, 
poplatku z prodlení se tedy nikdo ne-
musí obávat.

Věřte nám, že jsme se na návrat všech 
našich uživatelů velice těšili a  pečlivě 
se na vše připravili.

Děkuji moc za pochopení a přeji taza-
teli i všem našim návštěvníkům a uživa-
telům pevné zdraví!

Eva Ševčíková, 
ředitelka KC Bílovec

Proč bylo zrušeno místo na odkládání 
bioodpadu v lokalitě „jižního města“? 
Stanoviště sběru bioodpadu v  lo-
kalitě Beskydská/Slunečná bylo vy-
tipováno ke zrušení z  důvodu, že 
v  rámci celého města bylo nejméně 
využíváno. Měli jsme obavy, že plnění 
vany bioodpadem bude trvat dlou-
ho a  bude tak docházet k  zahnívání 
trávy a  obtěžování zápachem všech 
bydlících občanů. Vany z  ekonomic-
kých důvodů nemůžeme vyvážet po-
loprázdné.

V  reakci na zvýšený zájem obyvate-
lů této lokality stanoviště obnovíme 
– přesuneme část kontejnerů z lokali-
ty Pod kaštany na Zahradní ulici. Dle 
informací firmy SLUMBI přesun vany 
na větve a  vany na trávu právě pro-
bíhá.

Tímto Vás chci požádat o pečlivé tří-
dění odpadu tak, aby tráva a plevel bez 
příměsí mohly být odváženy do bioply-
nové stanice, kde ji odebírají za výhod-

ných finančních podmínek.

Jana Bzonková,  
referent odboru životního  

prostředí a územního plánování

Proč jsou ostříhány stromy na Bez
ručově ulici před bytovými domy?  
Stromy stříhá po odkvětu odborník  
– arborista, a to vždy jednou za tři roky. 
Stromy se ořezávají na základě opa-
kovaných podnětů obyvatel bytového 
domu, že přes přerostlé stromy nevidí 
z oken. Delší větve navíc po dešti kles-
nou níže a chodci pod nimi špatně pro-
jdou. Rovněž elektrické vedení si žádá 
pravidelné ošetření koruny stromů. Dě-
kujeme za pochopení.

Odbor životního prostředí  
a územního plánování

Žák roku a Rozloučení s žáky 9. tříd se ruší
Každým rokem v  červnu probíhá 

v  obřadní síni města slavnostní ob-
řad, na kterém jsou oceňováni vybraní 
žáci. Do této pěkné akce jsou zapoje-
ny všechny školy v Bílovci, pravidelně 
se jí účastní také rodiče žáků a před-
stavitelé města. Letos se bohužel 
z důvodu přísných hygienických opat-
ření konat nebude. Druhou tradiční 

červnovou akcí, kterou zajišťují školy 
ve spolupráci s městem, je Rozlouče-
ní s deváťáky.  Také tato akce se také 
měla původně konat v  obřadní síni. 
Letos však proběhne výhradně v  režii 
základních škol. 

Renáta Fialová,  
za komisi pro výchovu a vzdělávání

Obřady v kapli sv. Barbory

Vážení jubilanti,  milí rodiče nových 
občánků,  s lítostí Vám oznamujeme, 
že uvedené obřady jsou i  v  měsíci 
červnu zrušeny. Osobně obdržíte 
naše blahopřání a  dárek v  podobě 
poukázek. Velmi děkujeme za po-
chopení a budeme se s Vámi všemi 
těšit v lepších a zdravějších časech. 

Za komisi SPOZ  
Mgr. Dagmar Baudyšová
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Firma SLUMBI oznamuje občanům, že 
v týdnu od 15. 6. 2020 bude v době od 
6 do 14 hodin probíhat ve městě Bílov-
ci blokové čištění komunikací.

Harmonogram čištění ulic:
Pondělí 15. 6. 2020: Bezručova, Havlíč-
kova, Nad Střelnicí, Puškinova, Sme-
tanova, Šmeralova, Krátká, Luční, Pod 
Hubleskou, Slepá, Sv. Čecha, Svobo-
dova, U Potoka, U Splavu, U Střelnice, 
Vrchlického, odbočka z ul. Opavské.

Úterý 16. 6. 2020: Tkalcovská, 17. lis-
topadu, Budovatelská, Komenského, 
Městský kopec, Mlýnská, Na Cvrčku, Na 
Nádraží, Pivovarská, Pod Strání, Příkop-
ní, Valová, Slezské náměstí.
Středa 17. 6. 2020: B. Němcové, Jere-
menkova, Polní, Sokolovská, Wolkero-
va, Za Nemocnicí, Zahradní, Zámecká, 
parkoviště u Kulturního domu v Bílovci, 
parkoviště u věžáků, parkoviště u DPS.
Čtvrtek 18. 6. 2020: Na Samotě, Beskyd-
ská, Jiráskova, Nad Přehradou, Radotín-
ská, Sklenářská, Slunečná, Stodolní.

Žádáme řidiče, aby ve výše uvedených 
dnech na ulicích neparkovali a  přede-
vším žádáme řidiče a  majitele vozidel 

parkujících na ulicích Bezručova, Havlíč-
kova, Smetanova, Svobodova, Komen-
ského, Jeremenkova, Sokolovská, Wol-
kerova, Beskydská a  Sklenářská, aby 
si vozidla na daný den přeparkovali do 
svých zahrad či garáží, případně přepar-
kovali na druhou stranu ulice a umožnili 
tak průjezd stroje pro úklid komunikací.

V  případě nepříznivého počasí bude 
čištění komunikací odloženo. Informace 
o případné změně harmonogramu bude 
zveřejněna na našich webových stránkách 
www.slumbi.cz. Děkujeme za pochopení. 

SLUMBI, spol. s r.o.

Stavební úpravy a vybavení odborných učeben ZŠ Komenského II.:  
Blíže k přírodě, blíže k sobě samým
reg. číslo projektu CZ.06.4.59/0.0/0.0/
16_075/0012356
68. výzva IROP, 8. výzva MAS Regionu Po-
odří – 4.1. Podpora výchovy a vzdělávání

Město Bílovec podalo v  loňském roce 
žádost o  dotaci na realizaci projektu 
s  názvem „Stavební úpravy a  vybavení 
odborných učeben ZŠ Komenského II.: 
Blíže k přírodě, blíže k sobě samým“. Žá-
dost o dotaci byla podpořena, v květnu 
probíhalo výběrové řízení na zhotovitele 
stavebních prací a dodavatele vybavení, 
samotná realizace se dle předpokladů 
uskuteční v době od června do září 2020.

Záměrem projektu jsou stavební úpra-
vy školního atria za účelem vytvoření 
venkovní učebny, která by přispěla ke 

zvýšení kvality vzdělávání ve vazbě na 
budoucí uplatnění na trhu práce v klíčo-
vých kompetencích. 

Stavební úpravy spočívají ve změně 
stávající zpevněné dlážděné plochy na 
plochu pobytovou/výukovou s doplňko-
vým systémem zakrytí (stínění). Součás-
tí venkovní učebny je vybavení venkovní 
učebny sadové úpravy a vegetační prvky 
určené pro výuku (záhony, keře apod.). 

Stávající prostor školního atria je 
v technicky velmi špatném stavu – ne-
vyhovující potřebám výuky. Zpevněná 
plocha atria je poškozená, místně zvl-
něná, přístup není bezbariérový. 

V  prostoru chybí jakékoliv stínění 
proti slunci či mírnému dešti, které by 

umožňovalo výuku. Zároveň zde chybí 
potřebná vhodná technická infrasktu-
ktura. 

V  rámci školy, resp. stávajícího ven-
kovního prostoru (atria), tak nyní nelze 
zajistit kvalitní podmínky pro výuku klí-
čových kompetencí. 

Nová venkovní učebna bude řešena 
jako bezbariérová, úroveň podlahy ven-
kovní učebny (atria) navazuje na podla-
hu v přízemí školy. 

Náklady na realizaci akce dosahují cel-
kem 4 999 408 Kč vč. DPH. Z dotace bude 
hrazeno 4 737 942,60 Kč vč. DPH, podíl 
města činí celkem 261 465,40 Kč vč. DPH.

Odbor regionálního rozvoje

Stavební úpravy a vybavení odborných učeben ZŠ T. G. Masaryka II.:  
Areál praktických činností – od virtuální reality zpátky na zem
reg. číslo projektu CZ.06.4.59/0.0/0.0/
16_075/0012355
68. výzva IROP, 8. výzva MAS Regionu Po-
odří – 4.1. Podpora výchovy a vzdělávání

Město Bílovec podalo žádost o dotaci 
na realizaci projektu s názvem „Staveb-
ní úpravy a vybavení odborných učeben 
ZŠ T. G. Masaryka II.: Areál praktických 
činností – od virtuální reality zpátky 
na zem“. Tato žádost byla podpořena, 
proběhlo výběrové řízení na zhotovitele 

stavebních prací, momentálně je připra-
vováno výběrové řízení na dodavatele 
vnitřního vybavení. Realizace projektu 
je plánována od června do září 2020.

Prostřednictvím stavebních úprav do-
jde k  vybudování nových odborných 
učeben, konkrétně dílny a  cvičné ku-
chyňky s přípravnou. Zároveň bude vy-
budována také další bezbariérová to-
aleta a budou provedeny další sadové 
úpravy, čímž projekt naváže na úpravy 

provedené v  roce 2019. Díky realizaci 
projektu se zvýší kvalita výuky, vznik-
nou vyhovující prostory a kvalitní vzdě-
lávání pak přispěje k  lepšímu budoucí-
mu uplatnění na trhu práce.

Náklady na realizaci akce dosahují cel-
kem 5  798 130 Kč vč. DPH. Z  dotace 
bude hrazeno 4 735 236,05 Kč vč. DPH, 
podíl města činí 1 062 893,95 Kč vč. DPH.

Odbor regionálního rozvoje

Stavební úpravy a vybavení odborných učeben ZŠ Komenského II.: Blíže k 
přírodě, blíže k sobě samým

reg. číslo projektu CZ.06.4.59/0.0/0.0/16_075/0012356
68. výzva IROP, 8. výzva MAS Regionu Poodří – 4.1. Podpora výchovy a vzdělávání

Město Bílovec podalo v loňském roce žádost o dotaci na realizaci projektu s názvem 
„Stavební úpravy a vybavení odborných učeben ZŠ Komenského II.: Blíže k přírodě, 
blíže k sobě samým“. Žádost o dotaci byla podpořena, v květnu probíhalo výběrové 
řízení na zhotovitele stavebních prací a dodavatele vybavení, samotná realizace se 
dle předpokladů uskuteční v době od června do září 2020.

Záměrem projektu jsou stavební úpravy školního atria za účelem vytvoření venkovní 
učebny, která by přispěla ke zvýšení kvality vzdělávání ve vazbě na budoucí 
uplatnění na trhu práce v klíčových kompetencích. 

Stavební úpravy spočívají ve změně stávající zpevněné dlážděné plochy na plochu 
pobytovou/výukovou s doplňkovým systémem zakrytí (stínění). Součástí venkovní 
učebny je vybavení venkovní učebny sadové úpravy a vegetační prvky určené pro 
výuku (záhony, keře apod.). 

Stávající prostor školního atria je v technicky velmi špatném stavu – nevyhovující 
potřebám výuky. Zpevněná plocha atria je poškozená, místně zvlněná, přístup není 
bezbariérový.  
V prostoru chybí jakékoliv stínění proti slunci či mírnému dešti, které by umožňovalo 
výuku. Zároveň zde chybí potřebná vhodná technická infrasktuktura. 

V rámci školy, resp. stávajícího venkovního prostoru (atria), tak nyní nelze zajistit 
kvalitní podmínky pro výuku klíčových kompetencí. 

Nová venkovní učebna bude řešena jako bezbariérová, úroveň podlahy venkovní 
učebny (atria) navazuje na podlahu v přízemí školy. 

Náklady na realizaci akce dosahují celkem 4 999 408 Kč vč. DPH. Z dotace bude 
hrazeno 4 737 942,60 Kč vč. DPH, podíl města činí celkem 261 465,40 Kč vč. DPH. 

Odbor regionálního rozvoje
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Rekonstrukce chodníků a části komunikace na ulici Čs. armády dokončena
V  rámci projektu „Bílovec bez bariér 

II. – rekonstrukce pěších komunikací na 
ul. Čs. armády“ byly v září loňského roku 
zahájeny stavební práce na rekonstruk-
ci části komunikace na ul. Čs. armády 
a chodníků na této ulici v úseku od poš-
ty po kapličku a také na ulici Tovární.

V  dubnu letošního roku byla tato 
stavba dokončena. 

V  rámci stavby byly rekonstruová-
ny chodníky a sjezdy, rekonstruovány 
i nově vybudovány přechody pro chod-
ce vč. jejich nasvětlení, byly vyměněny 
nebo doplněny uliční vpusti včetně 
repase příp. provedení nového napo-

jení na kanalizaci, současně byla pro-
vedena kompletní rekonstrukce části 
komunikace v  úseku od pošty po ul. 
Tovární, oprava a doplnění dopravního 
značení a došlo také k  instalaci infor-
mativního měřiče rychlosti. 

Realizací projektu bylo docíleno za-
jištění pasivní bezpečnosti na dotčené 
komunikaci a  odstranění bariér pro 
osoby se sníženou schopností pohybu 
a orientace. Rekonstrukcí a vybudová-
ním přechodů pro chodce vznikla bez-
pečnější místa pro přecházení osob, 
zejména dětí blízké základní školy. 
Přechody byly rovněž nasvětleny, čímž 

došlo ke zviditelnění chodců pro řidiče 
vozidel za zhoršené viditelnosti nebo 
v  nočních hodinách. Realizace pro-
jektu přispěla ke zvýšení bezpečnosti 
a plynulosti dopravy.

Celkové náklady na realizaci sta-
vebních prací činily 8.385.285,26 Kč 
vč. DPH. Akce byla spolufinancována 
z  rozpočtu Státního fondu dopravní 
infrastruktury ve výši 3.076.472 Kč 
a  z  rozpočtu Moravskoslezského kra-
je ve výši 1.765.000 Kč. Vlastní podíl 
města činil 3.543.813,26 Kč.

Odbor regionálního rozvoje

                          

Rekonstrukce chodníků a části komunikace na ulici Čs. armády dokončena 

V rámci projektu „Bílovec bez bariér II. – rekonstrukce pěších komunikací na ul. Čs. armády“ 
byly v září loňského roku zahájeny stavební práce na rekonstrukci části komunikace na ul. Čs. 
armády a chodníků na této ulici v úseku od pošty po kapličku a také na ulici Tovární. 

V dubnu letošního roku byla tato stavba dokončena.  

V rámci stavby byly rekonstruovány chodníky a sjezdy, rekonstruovány i nově vybudovány 
přechody pro chodce vč. jejich nasvětlení, byly vyměněny nebo doplněny uliční vpusti včetně 
repase příp. provedení nového napojení na kanalizaci, současně byla provedena kompletní 
rekonstrukce části komunikace v úseku od pošty po ul. Tovární, oprava a doplnění dopravního 
značení a došlo také k instalaci informativního měřiče rychlosti.  

Realizací projektu bylo docíleno zajištění pasivní bezpečnosti na dotčené komunikaci  
a odstranění bariér pro osoby se sníženou schopností pohybu a orientace. Rekonstrukcí  
a vybudováním přechodů pro chodce vznikla bezpečnější místa pro přecházení osob, zejména 
dětí blízké základní školy. Přechody byly rovněž nasvětleny, čímž došlo ke zviditelnění 
chodců pro řidiče vozidel za zhoršené viditelnosti nebo v nočních hodinách. Realizace 
projektu přispěla ke zvýšení bezpečnosti a plynulosti dopravy. 

Celkové náklady na realizaci stavebních prací činily 8.385.285,26 Kč vč. DPH. Akce byla 
spolufinancována z rozpočtu Státního fondu dopravní infrastruktury ve výši 3.076.472 Kč  
a z rozpočtu Moravskoslezského kraje ve výši 1.765.000 Kč. Vlastní podíl města činil 
3.543.813,26 Kč. 

         O d b o r r e g i o n á l n í h o 
rozvoje 

                       

                          

Rekonstrukce chodníků a části komunikace na ulici Čs. armády dokončena 

V rámci projektu „Bílovec bez bariér II. – rekonstrukce pěších komunikací na ul. Čs. armády“ 
byly v září loňského roku zahájeny stavební práce na rekonstrukci části komunikace na ul. Čs. 
armády a chodníků na této ulici v úseku od pošty po kapličku a také na ulici Tovární. 

V dubnu letošního roku byla tato stavba dokončena.  

V rámci stavby byly rekonstruovány chodníky a sjezdy, rekonstruovány i nově vybudovány 
přechody pro chodce vč. jejich nasvětlení, byly vyměněny nebo doplněny uliční vpusti včetně 
repase příp. provedení nového napojení na kanalizaci, současně byla provedena kompletní 
rekonstrukce části komunikace v úseku od pošty po ul. Tovární, oprava a doplnění dopravního 
značení a došlo také k instalaci informativního měřiče rychlosti.  

Realizací projektu bylo docíleno zajištění pasivní bezpečnosti na dotčené komunikaci  
a odstranění bariér pro osoby se sníženou schopností pohybu a orientace. Rekonstrukcí  
a vybudováním přechodů pro chodce vznikla bezpečnější místa pro přecházení osob, zejména 
dětí blízké základní školy. Přechody byly rovněž nasvětleny, čímž došlo ke zviditelnění 
chodců pro řidiče vozidel za zhoršené viditelnosti nebo v nočních hodinách. Realizace 
projektu přispěla ke zvýšení bezpečnosti a plynulosti dopravy. 

Celkové náklady na realizaci stavebních prací činily 8.385.285,26 Kč vč. DPH. Akce byla 
spolufinancována z rozpočtu Státního fondu dopravní infrastruktury ve výši 3.076.472 Kč  
a z rozpočtu Moravskoslezského kraje ve výši 1.765.000 Kč. Vlastní podíl města činil 
3.543.813,26 Kč. 

         O d b o r r e g i o n á l n í h o 
rozvoje 

                       

Rekonstrukce sociálního zařízení v druhém nadzemním podlaží ZŠ Stará Ves 
byla dokončena

V  rámci projektu „Rekonstruk-
ce sociálního zařízení v  ZŠ a  MŠ 
Stará Ves“, registrační číslo 
19/003/19210/780/020/002341, 
probíhala v období od ledna do dubna 

letošního roku rekonstrukce sociální-
ho zařízení pro dívky i chlapce v 2. NP 
objektu Základní a  mateřské školy ve 
Staré Vsi. Stávající sociální zařízení již 
bylo nevyhovující a prostory zastaralé. 

Dokončením rekonstrukce došlo k od-
stranění tohoto neuspokojivého stavu. 

Rekonstrukce spočívala v  posunu 
příčky, rekonstrukci zdravotechnických 
rozvodů a  silnoproudé elektroinstala-
ci v  této části objektu s napojením na 
stávající rozvody, výměně zařizovacích 
předmětů, doplnění umyvadel a rekon-
strukci obkladů a dlažeb a dalších souvi-
sejících prací.

Celkové náklady na rekonstrukci činily 
676.232,75 Kč vč. DPH. Výše dotace činí 
394.700 Kč. Vlastní zdroje města činí 
281.532,75 Kč.  

Projekt je spolufinancován Evropskou 
unií z Evropského zemědělského fondu 
pro rozvoj venkova, Programu rozvoje 
venkova 2014–2020 v rámci výzvy MAS 
Regionu Poodří, 19.2.1 – Podpora pro-
vádění operací v rámci komunitně vede-
ného místního rozvoje.

Odbor regionálního rozvoje

Rekonstrukce sociálního zařízení v druhém nadzemním podlaží ZŠ Stará Ves byla 
dokončena 

V rámci projektu „Rekonstrukce sociálního zařízení v ZŠ a MŠ Stará Ves“, registrační číslo 
19/003/19210/780/020/002341, probíhala v období od ledna do dubna letošního roku 
rekonstrukce sociálního zařízení pro dívky i chlapce v 2. NP objektu Základní a mateřské školy 
ve Staré Vsi. Stávající sociální zařízení již bylo nevyhovující a prostory zastaralé. Dokončením 
rekonstrukce došlo k odstranění tohoto neuspokojivého stavu.  

Rekonstrukce spočívala v posunu příčky, rekonstrukci zdravotechnických rozvodů  
a silnoproudé elektroinstalaci v této čásX objektu s napojením na stávající rozvody, výměně 
zařizovacích předmětů, doplnění umyvadel a rekonstrukci obkladů a dlažeb a dalších 
souvisejících prací. 

Celkové náklady na rekonstrukci činily 676.232,75 Kč vč. DPH. Výše dotace činí 394.700 Kč. 
Vlastní zdroje města činí 281.532,75 Kč.   

Projekt je spolufinancován Evropskou unií z Evropského zemědělského fondu pro rozvoj 
venkova, Programu rozvoje venkova 2014–2020 v rámci výzvy MAS Regionu Poodří, 19.2.1 – 
Podpora provádění operací v rámci komunitně vedeného místního rozvoje. 

Odbor regionálního rozvoje 
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Současná situace a její dopad na rozpočet města Bílovec
Opatření v souvislosti s pandemií ko-

ronaviru významně ovlivňuje dění nejen 
v ČR, ale i po celém světě. To bude mít 
nemalý dopad na ekonomiku a očeká-
vá se její významný propad, který ne-
gativně ovlivní mimo jiné také obecní 
rozpočty, u kterých dojde k výraznému 
poklesu jejich nejvýznamnějších pří-
jmů, a to jsou příjmy ze sdílených daní.  
Zatím nikdo nedokáže přesně odhad-
nout, jak velký pokles příjmů ze sdíle-
ných daní můžeme očekávat.  Odhady 
ekonomických expertů se liší a  pohy-
bují se v rozmezí od 7 do 20 %. 

V  rámci rozpočtu města Bílovce 
jsme se aktuálně vypořádali s  touto 
situací tak, že jsme snížili předpoklá-
dané příjmy města ze sdílených daní 
o 10 370 000 Kč, což je snížení o cca 
10 %. Jestli to bude dostatečné, to za-
tím nevíme.  Zásadní dopad do našeho 
rozpočtu očekáváme až v následujících 
měsících. K pokrytí výpadku v příjmech 
jsme nyní použili dosud nezapojenou 
rezervu, kterou jsme měli připravenou 
na realizaci plánovaných investičních 
akcí. Díky tomu, že jsme tuto rezervu 
měli, nebyli jsme nuceni omezovat stá-

vající rozpočet města a zastavovat rea-
lizaci již schválených projektů.   

Do budoucna je však nutné počítat 
s tím, že zotavení ekonomiky a zvýše-
ní inkasa daní může trvat delší dobu 
(2–3  roky) a my s  tímto zhoršením fi-
nanční situace našeho města musíme 
počítat. Části výdajů se nevyhneme, 
protože jsou povinné (vyplývají ze zá-
kona, ze smluv aj.), ale u těch ostatních 
je potřeba v následujících letech počí-
tat s omezením.

Odbor finanční

Projekt „Bílovec s Veličnou našli cestu společnou“ pokračuje
Město Bílovec již od loňského roku realizuje společný pro-

jekt „Bílovec s  Veličnou našli cestu společnou“ se sloven-
ským partnerem – obcí Veličná.

Hlavním cílem projektu je zachovat a zatraktivnit kulturní 
dědictví v Bílovci a Veličné pro jejich obyvatele a návštěvníky 
a využít společného potenciálu destinací partnerů k rozvoji 
cestovního ruchu a přeshraniční spolupráce.   

Mezi investiční aktivity realizované v rámci tohoto projektu 
se řadí vybudování expozice středověku v suterénu zámku 
a oprava městských schodů v Bílovci a vybudování cyklostez-
ky v obci Veličné. 

Výstavba cyklostezky ve Veličné i oprava městských scho-
dů v Bílovci byly úspěšně dokončeny už na konci loňského 
roku. Městské schody byly obnoveny prostřednictvím výmě-
ny stupnic a podstupnic. Byla také opravena stávající zídka, 
došlo k  doplnění  madel a  opravě stávajícího oploceného 
prostoru zeleně, výsadbě nové zeleně a doplnění mobiliáře 
v křížení ulic Městský kopec a Valová.

Stavební úpravy suterénu zámku související s  přípravou 
prostor pro následnou instalaci expozice středověku stále 
pokračují. Spočívají převážně v očištění zdiva od nepůvod-
ních omítek, které zakrývají původní renesanční a  barokní 
zdivo. Součástí je také vytvoření systému lávek a schodišť, 
které suterénní prostory propojí v  jeden celek. Tyto lávky 
a  schodiště jsou již instalovány a  budoucím návštěvníkům 
umožní projít zážitkovou trasu středověkým sklepením bí-
loveckého zámku doplněnou o  artefakty nalezené během 
archeologických výzkumů. Prostřednictvím modelů, graficky 
zpracovaných textových a obrazových informací a scénické-
ho osvětlení představí expozice návštěvníkům nejstarší dě-
jiny budovy.

Projekt zahrnuje dále také konání odborných seminářů pro 
veřejnost na obou stranách hranic. Semináře budou zaměře-
ny na téma kulturního dědictví a budou připravovány ve spo-
lupráci se zástupci Národního památkového ústavu. Termíny 
konání těchto seminářů nejsou ještě pevně stanoveny a bu-
dou se odvíjet od dalšího vývoje situace související s pande-
mií COVID-19. O termínech konání seminářů budete včas in-
formováni prostřednictvím našeho zpravodaje a webu města. 

Prostřednictvím těchto komunikačních kanálů Vás budeme 
i nadále informovat také o postupu v projektu „Bílovec s Ve-
ličnou našli cestu společnou“, kód projektu: 304021P256, 
který je spolufinancován z prostředků EU, Evropského fondu 
pro regionální rozvoj prostřednictvím Programu INTERREG 
V-A Slovenská republika – Česká republika.

Odbor regionálního rozvoje

 

Projekt „Bílovec s Veličnou našli cestu společnou“ pokračuje 

Město Bílovec již od loňského roku realizuje společný projekt „Bílovec s Veličnou našli cestu 
společnou“ se slovenským partnerem – obcí Veličná. 

Hlavním cílem projektu je zachovat a zatraktivnit kulturní dědictví v Bílovci a Veličné pro 
jejich obyvatele a návštěvníky a využít společného potenciálu destinací partnerů k rozvoji 
cestovního ruchu a přeshraniční spolupráce.    

Mezi investiční aktivity realizované v rámci tohoto projektu se řadí vybudování expozice 
středověku v suterénu zámku a oprava městských schodů v Bílovci a vybudování cyklostezky 
v obci Veličné.  

Výstavba cyklostezky ve Veličné i oprava městských schodů v Bílovci byly úspěšně 
dokončeny už na konci loňského roku. Městské schody byly obnoveny prostřednictvím 
výměny stupnic a podstupnic. Byla také opravena stávající zídka, došlo k doplnění madel a 
opravě stávajícího oploceného prostoru zeleně, výsadbě nové zeleně a doplnění mobiliáře v 
křížení ulic Městský kopec a Valová. 

Stavební úpravy suterénu zámku související s přípravou prostor pro následnou instalaci 
expozice středověku stále pokračují. Spočívají převážně v očištění zdiva od nepůvodních 
omítek, které zakrývají původní renesanční a barokní zdivo. Součástí je také vytvoření 
systému lávek a schodišť, které suterénní prostory propojí v jeden celek. Tyto lávky a 
schodiště jsou již instalovány a budoucím návštěvníkům umožní projít zážitkovou trasu 
středověkým sklepením bíloveckého zámku doplněnou o artefakty nalezené během 
archeologických výzkumů. Prostřednictvím modelů, graficky zpracovaných textových a 
obrazových informací a scénického osvětlení představí expozice návštěvníkům nejstarší 
dějiny budovy. 

Projekt zahrnuje dále také konání odborných seminářů pro veřejnost na obou stranách hranic. 
Semináře budou zaměřeny na téma kulturního dědictví a budou připravovány ve spolupráci se 
zástupci Národního památkového ústavu. Termíny konání těchto seminářů nejsou ještě pevně 
stanoveny a budou se odvíjet od dalšího vývoje situace související s pandemií COVID-19. O 
termínech konání seminářů budete včas informováni prostřednictvím našeho zpravodaje a 
webu města.  

Prostřednictvím těchto komunikačních kanálů Vás budeme i nadále informovat také 
o postupu v projektu „Bílovec s Veličnou našli cestu společnou“, kód projektu: 304021P256, 
který je spolufinancován z prostředků EU, Evropského fondu pro regionální rozvoj 
prostřednictvím Programu INTERREG V-A Slovenská republika – Česká republika. 

Odbor regionálního rozvoje 
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MĚSTSKÁ POLICIE
Peníze
Opakovaně se stává, že nalézáme v ban-
komatech nevyzvednuté peníze. U ban-
komatu není prostor na zbrklost. Píšu 
jen o případech, kdy peníze nalezneme 
my nebo poctivý nálezce. Při výběru je 
nutné myslet na to, že se nacházíte ve 

veřejném prostoru. Nevíte, kdo za vámi číhá na příležitost. 
Opuštěné peníze odevzdáváme do příslušné banky.

Graffiti
Nedávno jsem se zmiňoval o barevných čmáranicích na beto-
nové zdi městských schodů. Začátkem května jsme na jiném 
místě nalezli počmáraná skla oken u školy na Komenského 
ulici. Směsice barevných nesmyslů zaplnila celou plochu. 
Vypátrána byla dospělá dívenka, která si naivně myslela, že 
toto je její životní cesta. Po vyčištění následovala „tučná“ po-
kuta a víra, že byl naplněn smysl poučení a prevence. 

Odpady
Zpravodaj je distribuován do každé domácnosti. Strážníci 
předpokládají, že všichni obyvatelé města jsou i díky němu 
srozumitelně informováni napříč všemi pravidly města, mimo 
jiné také o odkládání odpadů. V Bílovci je zakázáno odkládat 
odpad mimo určené nádoby. A  jak bylo už mnohokrát na-
psáno, pokud není místo v nádobě volné (popelnici, kontej-
neru), musíte odvést odpad na jiné místo, kde je nádoba 
připravena  váš odpad přijmout. Nelze ho jednoduše položit 
někam poblíž. Pokud pominu, že se tím hyzdí vzhled onoho 
místa, pak především přidáváte práci dalším lidem, dochází 
k  prodlevám ve svozu odpadu a  v  neposlední řadě odpad 
roznáší hlodavci a jiná hladová zvěř. Kartonové krabice jsou 
samostatné šílenství. Tento objemný a  nepoddajný odpad 
se odkládá na SLUMBI nebo může být rozřezán na čtvereč-
ky velikosti mexického dolaru a až pak odnesen do patřičné 
nádoby. Někoho jsem tím zřejmě překvapil, jak je to jedno-
duché. Podstatné je uvědomění, že po vybalení televize ne-
končí radost z nákupu na gauči, ale až po správné likvidaci 
krabice. Není snadné vypátrat vždy viníka, ale občas se nám 
to povede a pak musí sáhnout do peněženky pro pokutu. 
Vzápětí poté přichází další uvědomění, že za ty prachy se dal 
odpad poslat kurýrem přímo do spalovny.

A  tak je to se vším. Běžná pokuta za neodklizený exkre-
ment začíná na 500 koruně, může být i hůře, přitom sáček 
a jedno sehnutí přijde sotva na 3 koruny. Jízda na kole večer 
bez osvětlení, může podle okolností vyjít cyklistu na 200 až 

1000 korun, přitom světla se dají pořídit do výše 200 korun 
navždy. Šetření na parkovném se může prodražit o pokutu 
za nezaplacení třech korun na 18 minut a zastavení auta na 
nedovoleném místě umí strážník zhodnotit až tisícikorunou. 
Život je přitom tak jednoduchý.

Informace
Avizované nástřiky ikon upozorňující na nebezpečnost slu-
chátek a telefonování při přecházení silnic budou realizovány 
ve spolupráci s Hitrádiem Orion v měsíci září.

Dopravní omezení
Ve směru na Velké Albrechtice po ulici Polní, po ulici Čs. 
armády je dopravní omezení řízené semafory. Opravuje se 
most přes Bílovku u firmy LUCCO. Jízda na červenou je pře-
stupkem s pokutou 2.500 až 5.000 Kč, 5 bodů fuč, zkoumá 
se recidiva. Pokud řidič spáchá tento přestupek v  jednom 
roce podruhé, hrozí zákaz řízení na 1 až 6 měsíců a pokuta 
4.000 až 7.500 Kč.

Pavel Kudela,  
velitel městské policie 

Městská policie, Slezské náměstí 1/1, budova radnice, vchod z ulice Městský kopec, 
email: mest.policie@bilovec.cz; tel. 556 414 206, 

mobil: 608 252 535, web: www.bilovec.cz 
Jsme tady 24 hodin denně, abychom Vám pomohli s řešením problému.
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Město Bílovec pořídilo 
zavlažovací vaky

Vaky na kapkovou zálivku uspoří 
náklady i  čas potřebný na zálivku 
nově vysazených stromů a zvýší je-
jich šance na zvládnutí sucha. Po 
naplnění vaku vodou, které zabere 
několik málo minut, z něho pak po 
dobu několika hodin voda poma-
lu odtéká přímo ke stromu. Takto 
stačí stromy zalévat 1x týdně. Vaky 
mají objem 55 litrů a jsou vyrobeny 
v USA. Při správném zacházení vydr-
ží sloužit mnoho let. 

Odbor životního prostředí  
a územního plánování

Ochrana přírody není 
politické téma

Asi již je jen málo těch, kteří by zpo-
chybňovali negativní dopady lidské 
činnosti na přírodu. Mnoho desetiletí 
devastace krajiny nás dovedlo do situ-
ace, s kterou se žádná generace nikdy 
nesetkala.

Sněhové radovánky jsou minulo-
stí. V  potocích není život, ale již ani 
voda. Z dříve úrodných polí se stává 
neúrodná poušť. Kdysi zelené lesy 
postupně žloutnou nebo zcela mizí. 
Ubývá pestrost i  množství zástupců 
jednotlivých druhů fauny a  flory. Při-
bývá znečištění.

Státy i  řada měst se aktivizuje, aby 
něco udělali pro zvrácení tohoto tren-
du. 

Od dětství jsem byl vychováván 
k  úctě k  přírodě. Postupně jsem se 
dopracoval až k  aktivnímu včelaření, 
myslivosti, ornitologii. V rámci Bílovce 
pracuji na mnoho ekologických projek-
tech, spolupracuji na vedení kroužků, 
soutěží apod. Nepatřím mezi ekolo-
gické teroristy, ale není mi lhostejné, 
co se s  přírodou děje. Stěží ovlivním 
mýcení pralesů v  Brazílii, ale mohu 
ovlivnit dění v  Bílovci. Alespoň jsem 
v to věřil.

Z pozice zastupitele se od roku 2019 
opakovaně snažím vyburcovat město 
k  aktivitě. Nejprve jsem upozornil na 
problematiku zemědělské a lesní půdy 
v  majetku města. Cílem bylo vytvořit 
dlouhodobě udržitelný koncept na-
kládání s  pozemky města za účelem 
zvýšení biodiverzity – výsadba remízů, 
snížení výměry lánů, střídání plodin, 
biokoridory, mozaikové seče atd. Bo-
hužel ani pouhý návrh zpracování kon-
cepce nebyl podpořen. Na květnovém 
zastupitelstvu jsem se pokusil prosa-
dit myšlenku, abychom se začali za-
bývat problematikou boje proti suchu 
a  hospodárným nakládáním s  vodou 
ve městě. Bohužel ani tento problém 
nebyl shledán hodna pozornosti. Ná-
vrh opět nepodpořil žádný člen vedení 
města.

A já se ptám. Proč? Nedokážu na tuto 
otázku odpovědět. Ale vím jistě, že 
ochrana přírody není o  politice. Je mi 
líto, že zbytečně marníme čas nesmy-
slným politikařením, místo abychom 
konečně začali makat. Ne pro sebe, ale 

pro naše děti. A  informace o  plánech 
města bohužel mám. A  je mi z  toho 
smutno.

Mgr. Pavel Mrva,  
člen zastupitelstva města

Přidáváme informace o plánech a ko
nání města a jsme přesvědčeni, že čte
nářům smutno být nemusí. Je škoda, 
že to bývalý pan starosta nevidí.
Město Bílovec podporuje realizaci sta-
veb pro zadržování vody v krajině navr-
žených v rámci pozemkových úprav ve 
Staré Vsi. Podařilo se rovněž vyjednat 
s  pozemkovým úřadem to, že v  sou-
časnosti probíhají jednání o  možných 
pozemkových úpravách v  Lubojatech, 
Lhotce a  v  katastrálním území Labuť 
u  Bílovce. Právě z  těchto dokumentů 
vzejde odborná strategie, jak postu-
povat dále. Otázkou sucha se bude za-
bývat i  Sdružení obcí Bílovecka, které 
nám zajistí územní přesah samosprávy 
města.

Co se projektů této problematiky týká 
– jsou zpracovány dvě projektové do-
kumentace. A to  na Výstavbu retenč-
ních nádrží a využívání dešťové vody ve 
sportovním areálu na Ostravské ulici, 
druhým záměrem je pak Opatření pro 
využívání dešťové vody z  areálu zám-
ku v Bílovci. Více informací se dozvíte 
v Plánu rozvoje města Bílovce.

(red)
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Očima dobrovolníka
„Každý pomáhá, jak umí a může“. Tím-

to heslem jsem se řídila, když jsem na-
bídla svou pomoc při dobrovolnické čin-
nosti  městu Bílovec v době nouzového 
stavu. Stala jsem se součástí týmu, kte-
rý zajišťoval bezpečnostní opatření při 
vstupu do prostor městského úřadu.

Bylo zajímavé  být tím prvním, s kým 
se občané setkali při vstupu na úřad. 
Těšilo mě, že jsem mohla pomoci pra-

covníkům úřadu soustředit se na práci 
a  v  rámci rezervačního systému jsme 
dovnitř pouštěli  pouze objednané ob-
čany vybavené ochrannými pomůckami 
a s pečlivě změřenou teplotou.

Pozitivně mě také celou dobu nabíjel 
přístup všech zaměstnanců úřadu, kte-
ří nám při procházení děkovali za spo-
lupráci. Přínosné bylo chování téměř 
všech občanů přicházejících na úřad, 
dokázali jsme se přes nečekané obtí-

že přenést vtipnou hláškou, úsměvem 
skrytým pod rouškou i   poděkováním 
při odchodu.

A co mi dobrovolnictví dalo? Pocit smy-
sluplnosti, nové dovednosti a  oboha-
cení v mezilidských vztazích. Po měsíci 
a půl v režimu home office jsem mohla 
komunikovat s lidmi, setkala  jsem se se 
známými a připadala jsem si užitečná. 

Mgr. Dagmar Šírová

Slova a realita
„Podpora podnikání, slova a realita“, tak 

zněl příspěvek v  dubnovém zpravodaji, 
ve kterém jsem slíbila, že navrhnu zru-
šení Vyhlášky č. 6/2019,  o místních po-
platcích. Tato vyhláška nepřináší městu 
žádný užitek a má negativní dopad na vý-
znamné partnery města z oblasti cestov-
ní ruchu v Bílovci. Návrh jsem předložila 
včas a s odůvodněním písemně. E-mailem 
reagovala starostka města, že vedoucí 
finančního odboru ve své kompetenci 
rozhodla o prominutí místního poplatku 
z pobytu v důsledku mimořádné události, 
a to až do 31. 12. 2020. Můj ústní návrh 
na jednání zastupitelstva byl „kolegiálně“ 
a bez argumentů zamítnut. Postupu ve-
dení města nerozumím. Návrh na zrušení 
Vyhlášky č. 6/2019 nemá nic společného 
s  nouzovým stavem. Vyhláška samotná 
je kontraproduktivní, a proto by se jako 
taková měla zrušit. Dopad na rozpočet 
města je nyní až do konce roku nulový, 
přitom pracnost je stejná jako kdybychom 
poplatek vybírali. Čtvrtletní hlášení hotelů 
a ubytoven o počtech ubytovaných úřad 
stejně musí vyžadovat a zpracovat. 

Pan Bajnar v  květnovém zpravodaji 
uveřejnil příspěvek „Město Bílovec je 
partnerem podnikání“. Odklady plateb 
a  jejich plošné jednorázové odpouště-
ní není ani koncepční, ani strategickou 
podporou podnikání ve městě. Ta by 
se měla opírat o dlouhodobé společné 
cíle a uchopitelné argumenty. Ty mi stá-
le u našeho současného vedení města 
Bílovce chybí.

Ing. Sylva Kováčiková,  
členka zastupitelstva města 

PS: Na květnovém zasedání zastupi-
telstva byla schválena obecně závazná 
vyhláška o nočním klidu, která vyjmeno-
vává společenské akce ve městě a jeho 
místních částech, při nichž je doba noční-
ho klidu zkrácena z rozmezí 22:00–6:00 
hodin na rozmezí 4:00–6:00 hodin! Na-
vrhovala jsem „prodloužení klidné noci“ 
pro obyvatele na 2:00–6:00 hodin. Můj 
návrh nebyl schválen, a  tak v době ko-
nání vyjmenovaných akcích,  např. Den 
města nebo Silvestr, musí obyvatelé str-
pět hluk podle této vyhlášky až do čtvrté 
hodiny ranní.

Na poděkování není 
nikdy pozdě

Na letošní jaro jistě nikdo z nás ne-
zapomene. S pandemií celosvětové-
ho rozměru jsme se opravdu nikdy 
nesetkali. A  tak jsme se s důsledky 
šíření nového viru a vládních opatře-
ní museli popasovat každý po svém.

Naše náměstí v Bílovci najednou zti-
chlo k nepoznání. Dřívější ruch nahra-
dily pozavírané dveře, mimo jiné i naší 
prodejny Elektro a domácí potřeby.

Chtěli bychom touto cestou podě-
kovat paní starostce a  členům Rady 
města Bílovce za pochopení a pomoc, 
která nám pomohla překonat nejtěž-
ší období. Naše firma provozuje pro-
dejny i v jiných městech, kde jsme se 
bohužel s  takovou vstřícností nese-
tkali. Velmi si tohoto přístupu vážíme 
a budeme se nadále snažit přispívat 
k rozkvětu města Bílovec a jeho oko-
lí. Všichni zákazníci jsou u nás srdeč-
ně vítáni a budeme se snažit v oboru 
elektro a domácích potřeb plně uspo-
kojit všechny vaše potřeby.  Všem 
Vám přejeme pevné zdraví.

Lenka a Petr Večerkovi

Vedení města zastává neměnný po-
stoj, že na konci roku 2020 se bude 
nastavením vyhlášky o ubytovacím po-
platku pro další období opět zabývat. 
O  tomto postoji byla p. zastupitelka 
Kováčiková předem informována, přes-
to navrhovala její okamžité zrušení. 
Rušit vyhlášku platnou sotva několik 
měsíců – pro jejíž schválení hlasovala 
mimochodem i  p. zastupitelka Ková-
čiková – na základě stížnosti jednoho 

dotčeného podnikatele nám přijde 
nesystémové a  populistické. Pro celý 
rok 2020 je poplatek prominut v rám-
ci podpory podnikatelů v  ubytovacích 
službách.

Vyhláška o nočním klidu stanoví ome-
zení doby nočního klidu ve dnech, kdy 
se konají akce, které přesahují jeho 
standardní dobu. Na území města Bí-
lovce se jedná kromě noci na Nový 
rok pouze dvou akcí, a  to Dne města 

a  Beerfestu. Věříme, že toto omezení 
Vašeho pohodlí v  doslova pár dnech 
v roce pochopíte. Ostatní akce byly za-
řazeny na základě přímé žádosti osad-
ních výborů a  omezení nočního klidu 
se u nich týká vždy jen konkrétní místní 
části, ve které se akce koná. Bez této 
vyhlášky by tyto akce nadále porušova-
ly platné předpisy. 

Michal Krchňák, radní 
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Bílovecká nemocnice 
a coronavirus

Jménem občanů města a všech zdra-
votníků bych chtěla poděkovat za-
městnancům naší nemocnice za to, jak 
profesionálně se postavili ke stávající 
situaci s  pandemií COVID-19. Neradi 
jsme se smiřovali se zřízením „covidové 

jednotky“ v  našem městě, ale chápa-
li jsme nutnost vyrovnat se se situací, 
která nastala a která historicky byla zce-
la nová. Vedení nemocnice, lékaři, ses-
třičky, ošetřovatelé i pomocný personál 
se s těžkou situací vyrovnali s noblesou 
a  vysokou profesionalitou. Zatímco vy 
jste pracovali, jiní se fotografovali s de-
sinfekcí. Asi také záslužné. Přesto vše se 

bojím jedné věci. Je 14. 5. 2020 a vedení 
města nemá žádný dokument ani ústní 
příslib, že změna provozu v nemocnici 
nepovede k novému pokusu o optima-
lizaci naší nemocnice. Vám, zdravotníci, 
však děkuji a skláním se před Vámi. 

MUDr. Hana Burianová,  
členka zastupitelstva města

Seznamte se, prosím 
Pátým rokem v Městské knihovně Bílovec, od podzimu členkou mediální komise a nyní také vedoucí redakce Bíloveckého  
zpravodaje, to je Jana Klazarová.

Jani, odkud pocházíš?
Ze Slezska. Celý můj život je s ním spo-
jený, proto většinou odpovídám, že 
pocházím právě ze Slezska. Je to častá 
otázka lidí okolo mě. Nejsem bílovecká 
rodačka, bydlím tady 12 let, což je tře-
tina mého života, to už je docela dost. 
Provází mě štěstí a náhody, proto jsem 
v Bílovci, proto jsem tady zůstala. Dět-
ství jsem strávila v  Oderských vrších, 
v  nejmenší samostatné obci okresu 

Nový Jičín, Heřmánky, obklopena lesy 
a loukami. Nikdy mě to netáhlo do vel-
kých měst, ale ani na vesnici, Bílovec 
zdá se ideální kombinací. Nelpím na 
místech, důležití jsou pro mě lidé, pak 
je jedno, kterému místu říkáte domov.
 
Kde všude tě můžeme potkávat? 
Možná bych měla zmínit, kde všude 
jste mě mohli potkat i  v  minulosti. 
Moje první pracovní zkušenost tady ve 

městě bylo původní MonAmi, přátelské 
knihkupectví s  kavárnou. Ani nevím, 
jak se to stalo, ale byla jsem tam sedm 
let. Byla to nejlepší škola, kterou jsem 
mohla dostat. Posledních pět let pra-
cuji v Městské knihovně Bílovec, moje 
role se ovšem natolik proměnila, že 
se poslední rok trochu stydím, když 
říkám – jsem knihovnice. Momentálně 
mi z knihovnické práce zůstala akvizice, 
tedy nákup všech dokumentů do fon-
du a dramaturgie. Vzhledem k tomu, že 
knihovna patří pod Kulturní centrum 
Bílovec, p. o., které se velmi dynamic-
ky vyvíjí, mám na starosti také městské 
trhy a  jarmarky, spolupracuji s  kolegy 
na dramaturgii Dne města nebo chys-
tajících se oslavách 130 let železniční-
ho spojení Bílovec – Studénka. Pokud 
jste na některém jarmarku v  loňském 
roce byli, určitě jsme se mohli potkat, 
v knihovně jsem spíše v zákulisí, ale při 
besedách či moderovaných rozhovo-
rech sedím v zeleném křesle společně 
s hosty. Od června mě můžete potkat 
i  na radnici, kde budu mít díky laska-
vosti vedení města kancelář. Určitě se 
můžeme minout i na chodníku, jen pů-
jdu buď hodně pomalu, nebo hodně 
rychle. Věčně chodím pozdě. Díky za 
vstřícnost mých vedoucích, z jiné práce 
by mě určitě už dávno vyhodili za ne-
dochvilnost. 

Na titulní stránce posledního čísla Bí
loveckého zpravodaje byly převážně 
tvoje fotky, dostalo se nám od čtenářů 
hodně pozitivních ohlasů. Kde nejvíce 
zažíváš pocit udělat fotku?
Nejsem fotografka, nemám žádné, byť 
amatérské znalosti, nehlídám si čas, 
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světlo, někdy ani úhel. Fotím jen na 
mobil a  automatický režim, ostuda. 
Špatně vidím, proto většinou fotím, 
jak se říká „baj oko“, doslova. Nejsem 
typ, který by šel speciálně na místo, 
protože je fotogenické. Všechny mé 
fotky vznikají spontánně, při cestě 
městem. Jsou to momentky, jen se 
občas na svět dívám jinak. Když ostat-
ní fotí rozkvetlý strom, já fotím jen vě-
tev, často se dívám jen nahoru a občas 
mi uteče to dole. Fotka je vždy o úhlu 
pohledu, někdy stačí velmi malý detail 
nebo pohyb a rázem je všechno jinak. 
Ještě nikdy jsem nevyfotila východ 
Slunce. Z kladné odezvy mám radost, 
ale focení přenechám zkušenějším, 
se kterými mám možnost spolupraco-
vat. Přála bych si na obálkách zpravo-
daje více barev, snad se nám to bude 
dařit. 

Chystáš i  jiné změny v  Bíloveckém 
zpravodaji?
Ano. V hlavě jich mám několik, o někte-
rých vím, že bude možná těžší je prosa-
dit, ovšem věřím, že se nakonec setkají 
s kladnou odezvou. Jiné zase nemůže-
me řešit z provozních či finančních dů-
vodů, ale udělám maximum proto, aby 
byl zpravodaj zase o kousek lepší, hez-
čí. Podstatné totiž je, jakou si drží tra-
dici a  samozřejmě je na místě přizpů-
sobit jej době i čtenářům, zatraktivnit 
jeho podobu. Jsme skvělý tým, společ-
ně to zvládneme. 

Máš z něčeho obavy v pozici vedoucí 
redaktorky?
Ano. Například se obávám, že zapo-
menu zařadit něčí příspěvek. Vše pro-
chází důkladnou kontrolou, ovšem 
přiznejme si, kdo z nás nedělá chyby? 
Věřím, že se všemi přispěvateli proběh-
ne oboustranně příjemná komunikace 
bez jakýchkoli komplikací.

Určitě je na místě zmínit, že spravu
ješ sociální sítě města. Je to vzhledem 
k nové funkci výhoda?
Jednoznačně je. Sociální sítě mají svá 
specifika, úskalí, ale nesmí se zapomínat 
na jejich přínos. Co dneska není online, 
jako by nebylo. Jakékoliv tištěné médium 
je vlastně zastaralé už v  době, kdy jde 
do tisku, knihy jsou skvělým příkladem. 
Přičemž mají své neodmyslitelné místo 
v srdcích lidí a na trhu. Je důležité, aby 
samosprávy přistupovaly k sociálním sí-
tím stejně jako k  jiné komunikaci, měla 
by být aktuální, konzistentní, vyvážená. 
Myslím, že největší zkoušku jsme právě 
zažili v  posledních měsících. Musím vy-
zdvihnout spolupráci všech zúčastně-
ných, především vedení města. Bylo to 
náročné pro všechny. Kvalitu našich sítí 
ocenili také v soutěži Zlatý lajk, kde jsme 
obsadili třetí příčku v celorepublikovém 
kole, což je neuvěřitelný úspěch na měs-
to, které nemá oddělení PR, ani člověka, 
který by se tomu věnoval na plný úvazek.

Jaká je tvoje nejoblíbenější kniha?
Nevím. Věřte mi. Mám pár srdcovek, 
ale je jen jediná, kterou čtu opakova-
ně. Tou je Malý princ, možná proto, jak 
je fascinující, stejně jako osud autora 
samotného. Mám ráda knihy, kde je 
hlavní postavou muž. Knihy, které jdou 
na dřeň a ty, které nejdou s proudem, 
nebo se nebojí vážných témat. Téměř 
nečtu české autory, ale lepším se. 

Co ti nejvíce chybělo v době nouzové
ho stavu, karantény?
Nic. Vím, že se to možná zdá neuvěřitel-
né, ale opravdu. Uvědomila jsem si, že 
musím zpomalit. Všichni bychom měli. 
Už nějakou dobu jsem si připouštěla, 
kolik času trávím prací, která mě naplňu-
je a baví, ale jde na úkor mého soukro-
mí i času, který mohu využít efektivněji 
nebo smysluplněji třeba na jiné aktivity. 
Mám dojem, že jsme všichni tak nějak 
zapomněli na sebe a  měli bychom se 

z toho, co se teď děje, poučit. Své mani-
kérce Evičce jsem řekla, že ona, a vážně 
je to pravda. Lakování nehtů mi nejde 
a je to neuvěřitelná ztráta času. 

Které tři věci máš na životě v  Bílovci 
nejraději?
Knihovnu. Bílovec na jaře. Je to všude 
blízko a často z kopce. 

Co děláš ve volném čase?
Lenoším a spím. Neznám většího leno-
cha, než jsem já, nebo se to všichni bojí 
přiznat. Hrdě se hlásím ke kavárenským 
povalečům, prokrastinatorům a  vášni-
vým čtenářům. Máme rodinný bio sad, 
hodně času trávíme tam. Příroda vás 
donutí něco dělat, protože tyto práce 
nemohou počkat. Zalíbila se mi taky 
jóga. Nikam se při ní nežene, každý si 
jede svým tempem a  podle vlastních 
možností. Začínám konečně správně 
dýchat a po nocích se mi zdá o zásuvce. 

A  jaká je tvoje nejoblíbenější jógová 
pozice?
Balásana – aktivní pozice dítěte, šavá-
sana – pozice mrtvoly. ☺ Ty mi jdou od 
počátku náramně dobře. Mezi mé ob-
líbené patří pozice bojovníka, všechno 
ostatní v mém podání vypadá jen jako 
pokus o jógu. Má úžasná lektorka Míla 
určitě při pohledu na můj způsob prak-
tikování jógy trpí. 

Děkujeme Jance za rozhovor. Věříme, 
že nová pozice vedoucí redaktorky 
našeho zpravodaje ji vedle nových čin-
ností přinese potěšení, inspiraci, spolu-
pracující tým kolegů a našim čtenářům 
upřímnou spokojenost.

Mediální komise

Redakční rada děkuje Jiřímu Velké-

mu za dosavadní vedení při tvorbě 

zpravodaje. Rádi jsme s ním spolu-

pracovali a vážili si jeho ochoty, po-

moci a  doporučení. S  Jirkou se ale 

jako pracovní tým úplně neloučíme 

a už nyní se těšíme na novou spolu-

práci nejen v oblasti mediální. 

Redakční rada
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ZŠ a MŠ Bílovec, 
Komenského ulice

ZPÁTKY DO ŠKOLKY I DO ŠKOLY 
Do vyprázdněných škol se po dvou 
měsících vrátil život.  Při dodržová-
ní řady hygienických opatření se dne  
18.  5. a  25. 5. 2020 znovu rozběhla 
školní docházka pro předškoláky a ško-
láky, i když pouze dobrovolná. Také žáci 
9. tříd se mohou od 11. 5. formou kon-
zultací připravovat na přijímací zkoušky, 
které proběhnou 6. 6. 2020 v jediném 
termínu. Přejeme našim uchazečům 
hodně štěstí.

ZÁPIS DO MATEŘSKÝCH ŠKOL
Zápis do mateřských škol proběhl letos 
z důvodu ochrany před koronavirovou 
pandemií jinak, než jsme byli zvyklí. 
Dítě bylo možné přihlásit do školky 
elektronicky anebo přes „okýnko“ na 
Základní škole Komenského, kde rodi-
če mohli komunikovat se všemi vedou-
cími učitelkami najednou

Z  důvodu mimořádných opatření se 
neuskutečnil v  tomto školním roce 
„Den otevřených dveří“. Na základě 
této skutečnosti jsme se rozhodli před-
stavit rodičům a  dětem naše školičky 
v  podobě fotografií. Tyto prezentace 
MŠ Zahradní a  MŠ Bravinné jsou ke 
zhlédnutí na webových stránkách těch-
to mateřských škol. 

Více na: https://mszahradni.webno-
de.cz/prezentace-den-otevrenych-dve-
ri/, https://msbravinne-bilovec.web-
node.cz/zapis-do-ms-20192/.

Doba, která je již částečně za námi, 
nás postavila před situace, se kterými 
jsme doposud neměli žádné zkušeno-
sti. Pracovníci všech mateřských škol 
ji využili k přípravě na další společnou 
práci s dětmi a na vytvoření bezpečné-
ho prostředí nejen pro děti, ale i  pro 
rodiče. Doufáme, že společnými sila-
mi tuto nelehkou etapu zvládneme ke 
spokojenosti nás všech. 

Kolektiv pracovníků MŠ 

CHARITATIVNÍ PROJEKT „ZDRAVÁ 
ZAHRÁDKA“ 
Na začátku tohoto školního roku vzni-
kl společný projekt mateřské školy 
a  žáků ZŠ „Zdravá zahrádka“ s úmys-
lem naučit děti vypěstovat rostliny od 
semínka. Realizace započala v únoru, 
kdy děti MŠ vysévaly do truhlíků se-
mínka rajčat, paprik a bylinek. Všechna 
semínka krásně vzešla a  zbývalo jen, 
aby je školáci přesadili do květináčů. 
Bohužel tento záměr přerušila pande-
mie koronaviru. 
Zaměstnanci školy se přesto naší spo-
lečné myšlenky nevzdali a za děti pro-
jekt dokončili. Ve čtvrtek 14. května 
tak mohl odstartovat dvoudenní pro-
dej rostlin, zeleniny a bylinek před sta-
roveskou školou.  Část výtěžku bude 
použita na charitativní účely pro pod-
poru zdraví obyvatelů Domova seniorů 
v Bílovci.

ZŠ a MŠ Stará Ves

POZDRAV DO DOMOVA SENIORŮ
Srdečný májový pozdrav ke Dni matek 
v  podobě přání a  písničky, kterou na-
zpívala a nahrála Žofie Trojáčková, jsme 
zaslali babičkám a pracovnicím Domo-
va seniorů v  Bílovci. Osobní setkání 
nebylo letos možné, a tak jsme úsměv 
a  radost předali tímto způsobem. Dě-
kujeme, že jste! 

Vyučující 1. a 2. tříd
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ZŠ a MŠ  
T. G. Masaryka Bílovec
Jsme škola, kde to žije!

ZÁPIS DO 1. TŘÍD
Vzhledem k nouzovému stavu proběhl letošní zápis do prv-
ních tříd netradičně. Většina rodičů využila možnosti zapsat 
ke vzdělávání své dítě elektronicky, někteří  se dostavili do 
školy osobně, ovšem bez dětí. Od září otevíráme dvě první 
třídy a na nové žáčky se již velmi těšíme.

 Mgr. Ivana Řeháčková

DEVÁŤÁCI OPĚT VE ŠKOLE
Naši deváťáci by už za „běžné situace“ byli „za vodou“  
– měli by za sebou přijímací zkoušky na střední školy.  Letos 
vzhledem k situaci je tomu jinak. Výuka a příprava probíhala 
distančně a od 11. května byla vládou povolena prezenční 
výuka 9. ročníků. 

Žáci této možnosti vzdělávání využili a za dodržení všech 
schválených opatření probíhá výuka českého jazyka a ma-
tematiky. Je pojata jako příprava ke zkouškám, žáci si 
„osvěžují“ nabyté vědomosti a procházejí si přípravné testy 
s různými typy úloh. Velmi zodpovědně dodržují hygienická 
opatření týkající se pobytu ve škole. A  jak situaci vnímají 
oni sami?

„Uvítali jsme možnost jít zase do školy, těšili jsme se na 
spolužáky i učitele. Můžeme se  zeptat na to, čemu nerozu-
míme a co potřebujeme vysvětlit. A hned se tomu věnujeme. 
Je to změna oproti výuce online.“

Termín zkoušek byl stanoven na pondělí 8. června. Našim 
deváťákům přejeme, aby je  všichni  zvládli  a úspěšně pokra-
čovali ve studiu na středních školách.

Za vyučující českého jazyka a matematiky 9. r.  
Mgr. A. Pilichová

Více informací najdete na www.tgmbilovec.cz

ZDRAVÍME Z MATEŘSKÉ ŠKOLY WOLKEROVA 
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Z Gymnázia  
Mikuláše Koperníka
NA BARVĚ ZÁLEŽÍ

Škola je téměř prázdná. Chybí v  ní ne-
jen studenti, učitelé, ale i nepedagogičtí 
pracovníci. Občas se někdo objeví, aby si 
vyměnil knihy nutné pro distanční studi-
um, ekonomka snad poprvé po mnoha 
letech pracuje nerušeně v klidu a nemusí 
se vracet k xkrát rozpočítané práci. Kdo 
je nyní nejpilnější?  Každý, kdo se stará 

o úklid. Uvnitř prázdná škola totiž zapí-
ná poslední knoflíky nového hnědého 
kabátu. A to vše je spojeno s obrovskou 
dávkou mimořádného úklidového úsilí. 
Práce se sama neudělá, na barvě nezále-
ží. Zdánlivě. Zvolená barva školní fasády 
mezi námi rozpoutala vášnivou debatu. 
Proč? Barva totiž není jen pro daný oka-
mžik. Měla by být zvolena citlivě tak, aby 
ještě za dvacet let, kdy se jistě měnit ne-
bude, lahodila oku, okolí, byla v souhře 
s  dalšími budovami. Půjdete-li kolem, 
zastavte se, obdivujte, zhodnoťte. 

OVĚŘUJE A PROVĚŘUJE
Že se ve škole zkouší, je známý fakt. To 
snad nikoho nepřekvapí. Březen a du-
ben jsou měsíci zajímavých zkoušek 
a  zjištění. Jsme zkoušeni i  my učitelé. 
Jsou na nás kladeny jiné nároky, než 
jsme byli zvyklí. Mnozí je zvládáme, ale 
někdy jsme jako v Jiříkově vidění. Už se 
nám ani nezdá divné chystat práci pro 
imaginární třídu počítače bonzáka, kte-
rý hned vybrebentí, kdo co odevzdal 
pozdě, kdo ještě později než pozdě 

a kdo se na to zcela vykašlal. Charak-
teristiku neodevzdaných úkolů lze po-
psat ještě trefněji, ale to až někdy jindy.  

Stejně jako většina pedagogů svou no-
vou práci zvládá, zvládá ji i většina našich 
žáků. I na druhé straně barikády jsou ti, 
kteří se museli ztotožnit s  jiným systé-
mem výuky. Na ně jsou kladeny nároky 
do určité míry větší, protože ve škole 
měli jistotu trychtýře, který byl k dispo-
zici, a učitel informace stále opakoval jak 
o červené punčošce. To už neplatí. Teď 
se hraje podle jiných pravidel. A musím 
za sebe i své kolegy říct: kdo ze studen-
tů byl poctivý ve své přípravě během kla-
sického školního roku, je poctivý stále, je 
zodpovědný a ví, že se učí pro sebe. Kdo 
se učil z povinnosti, pro čárku splněno, 
začíná na tuto skutečnost doplácet tím, 
že se již ztrácí. A ti, kteří se neučili a jen 
proplouvali, ti plavou dále. Je otázka, zda 
je mořská vlna smete, či posune dál. 

Připravili: Mgr. Pavlína Andreeová,
Mgr. Jindřich Foltas, 

Mgr. Magdaléna Miláková

DANCE CAMP
NA PARKET BÍLOVEC!
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7. - 10. 7. 2020

Internát GMK Bílovec

Každý den od 8 do 17 hodin!

Přihlášky

posílejte e-mailem na adresu multidance@seznam.cz
do předmětu e-mailu uveďte PřT Dance Camp
v e-mailu uveďte jméno, příjmení, věk dítěte a kontakt na
zákonného zástupce (tel. + e-mail)

Cena

1.500 Kč/osoba
v ceně je zahrnuta denní strava (oběd + odpolední svačina,
celodenní pitný režim), taneční lektoři, doprovodný zábavný
program a odměny

bližší informace na tel.: 731 959 122

Za celý tým Michaela Mrázová 
hlavní vedoucí a organizátor tábora

DANCE CAMP

30/6  -  6/7/2020

začínáme večeří a končíme polední svačinou

Přihlášky

Show must go on!

Pobytový taneční tábor

Tábor plný tance, pohybu, her a

soutěží pro děti 7 - 15 let

Kdy a kde:

Internát GMK Bílovec

posílejte e-mailem na adresu
multidance@seznam.cz
do předmětu e-mailu napiště PT DANCE CAMP
v e-mailu uveďte jméno, příjmení, věk dítěte a
kontakt na zákonného zástupce (tel. + e-mail)

Cena

3.200 Kč/osoba
v ceně je zahrnuto ubytování, strava 5x
denně(včetně pitného režimu), celotáborový
program, výlet a další

bližší informace na tel.: 731 959 122

 Za celý tým Michaela Mrázová - hlavní vedoucí a organizátor tábora
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Společenský tanec pro 
začátečníky

Je určen pro všechny, kdo mají rádi 
hudbu, pohyb, chtějí se dobře pobavit 
a zároveň si osvojit etiketu.

Naučí Vás, jak se pohybovat po 
parketě, ve společnosti, naučíte se 
základní figury standardních, latin-
skoamerických a  módních tanců. Ale 
především si odnesete vzpomínky 
a  zážitky, na které si i  po mnoha lé-
tech zavzpomínáte. Je to taková malá 
maturita do společenského života.

Taneční kurz obsahuje deset lekcí 
po dvou vyučovacích hodinách, jednu 
prodlouženou a závěrečnou lekci s ži-
vou hudbou.

Termín: 3.9.–13.11.2020
16.00–18.00 hod. (v případě velkého 
zájmu budou dva kurzy od 16.00 a od 
17.30 hod.).
Lektor: Jaromír Riedel a  Marcela Šar-
manová
Cena: 1500 Kč/osoba (v  případě při-
hlášení celé skupiny najednou – sleva 
100 Kč, tj. 1400 Kč/osoba) 
Místo: KD Bílovec – velký sál

Dress code – pánové oblek, spole-
čenská obuv, dámy šaty nebo sukně 
a halenka, popř. společenské kalhoty. 
Závěrečná lekce v dlouhých společen-
ských šatech.
Přihlášky: e-mail info@hopsalin.cz, 
tel.: 605 252 527 
e-mail: grabec@kcbilovec.cz, 
tel.: 778 401 395

Společenský tanec 
pro manželské páry 
a dvojice – začátečníky

Je určen pro všechny, kdo mají rádi 
hudbu, pohyb, chtějí se dobře pobavit 
a zároveň si osvojit etiketu.

Naučí Vás, jak se pohybovat po parke-
tě, ve společnosti, naučíte se základní 
figury standardních, latinskoamerických 
a módních tanců. Ale především si odne-
sete vzpomínky a krásné zážitky, na kte-
ré si i po mnoha létech zavzpomínáte.  
Kurz obsahuje šest tanečních večerů.

Termín: 8.10.–19.11.2020
19.00–21.00 hod. 
Lektor: Jaromír Riedel a  Marcela Šar-
manová
Cena: 2.000 Kč/pár
Místo: KD Bílovec – velký sál
Dress code – pánové oblek, nebo koši-
le a společenské kalhoty, společenská 
obuv, dámy šaty nebo sukně a halen-
ka, popř. společenské kalhoty.
Přihlášky: e-mail info@hopsalin.cz, 
tel.: 605 252 527 
e-mail: grabec@kcbilovec.cz, 
tel.: 778 401 395

Zprávy ze zámku
V urbáři z roku 1606 se píše:„U měs-

ta je zámek s  krásnými vznešenými 
místnostmi na všech čtyřech stranách, 
z kamene a dobře postaven. Při tom-
to zámku je postaveno předzámčí 
s klenutými i neklenutými jízdárnami, 
se sypanými podlahami, a to všechno 
je opatřeno silnými zdmi pro případ 
nouzové potřeby “. Z popisu renesanč-
ního zámku vyplývá: byla to čtyřkříd-
lá budova s  vnitřním dvorem, patrně 
s arkádovými ochozy, že měla krásné 
a  prostorné místnosti a  byla dobře 
z kamene postavena. 

Původní dohad, že nádvoří renesanč-
ního zámku mělo arkádové nádvoří se 
díky systematické práci archeologů 
z  NPÚ stává téměř jistotou. Pří dal-
ším průzkumu nádvoří byla objevena 

patka (sokl) arkády a části renesanční 
dlažby. Archeologové také našli část 
pískovcového portálu, pravděpodob-
ně z okna, které ústilo do renesanční-
ho nádvoří. 

Postupnou obměnou prochází také 
Velká jídelna: v průběhu zimních měsí-
ců byla dokončena rekonstrukce pod-
lahy a byly osazeny repliky původních 
zámeckých dveří. V květnu také z této 
místnosti navždy zmizely nevzhledné 
lampy (koule) ze 60. let a  na jejich 
místo byl zavěšen křišťálový lustr. Ješ-
tě zbývá osadit závěsy na okna a zavě-
sit několik málo obrazů a jídelna bude 
téměř tak, jak vypadala před vyrabo-
váním a  následným vypálením zámku 
v květnu 1945.

Eduard Valeš,  
kastelán zámku
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Novinky z Kulturního 
centra Bílovec 

Začátek letošní turistické sezóny byl 
poznamenán koronavirovou epidemií 
a přinesl nám situace, na které bychom 
nepomysleli ani v nejbláznivějších snech. 
Díky příznivému epidemiologickému 
vývoji Vám však můžeme představit no-
vinky, které pro vás budou zajišťovat ko-
legyně z muzea a  íčka. Jedná se celkem 
o čtyři komentované prohlídky, které pro 
Vás budou připraveny v  několika termí-
nech od června až do konce září. Některé 
jste již možná navštívili, ale hned dvě jsou 
úplnými novinkami. A bude to stát za to!

Komentovaná prohlídka věže  
kostela sv. Mikuláše
Z  těch staronových se prvně vrátí na 
scénu komentovaná prohlídka věže 
kostela svatého Mikuláše. Stejně jako 
v  předchozích letech, platí u  této ko-
mentované prohlídky nutnost před-
chozí objednávky v íčku. Na trase smě-
rem vzhůru na vyhlídku umístěnou v 31 
metrech budete mít možnost podívat 
se také na místo pro veřejnost dosud 
utajené. Průvodce Vám ukáže klenby 
hlavní lodi kostela, nad kterou se bude-
te moci pohybovat díky pochozí lávce. 
Kapacita jedné prohlídky je 9 osob a ta 
vůbec první pro Vás odstartuje v rámci 
otevření zámecké sezóny již 13. června.

Zážitková kostýmovaná prohlídka 
větrného mlýna na Nových Dvorech
Loni novinka, za kterou stálo spoustu 
práce a péče. Naše zážitková kostýmo-
vaná prohlídka větrného mlýna na No-
vých Dvorech. Byli jste se podívat? Ne? 
Letos si to můžete vynahradit a nebude-
te litovat. Garantujeme Vám, že se do-
zvíte spoustu zajímavostí, o kterých jste 
dosud neměli ponětí.  Průvodcem Vám 
bude pan mlynář, který Vám nabídne 
i ochutnávku chleba z ekologického ze-
mědělství rodinné farmy Štanclových ze 
Staré Vsi. Tato komentovaná prohlídka 
je již druhým rokem zařazena do Tech-
notrasy – projektu, který představuje ty 
nejzajímavější technické atraktivity z ce-
lého Moravskoslezského kraje.

A teď ty novinky!
Komentovaná prohlídka kaple sv. Barbory
Místo, které je v současné době spojeno 
s konáním obřadů různého zaměření. To 

víme všichni. Znáte však historii této 
památky? Nebo k  čemu sloužila v  mi-
nulosti? Proč je zasvěcena právě svaté 
Barboře? A  víte také to, že nechybělo 
málo a tato kaplička by z důvodu chát-
rání nejspíše úplně zanikla? Nevíte? Tak 
to neváhejte a navštivte komentovanou 
prohlídku kaple sv. Barbory, ve které se 
nově nachází i minigalerie mapující his-
torii této nevšední bílovecké památky.

Procházka historickým Bílovcem 
s kastelánem Eduardem Valešem
Na konci loňských prázdnin se konala 
v Bílovci hradozámecká noc. Bylo to po-
prvé, co se bílovecký zámek takovéto 

akce zúčastnil, a byl to veliký úspěch. 
Večerní procházka historickým jádrem 
města s  poutavým vyprávěním pana 
kastelána o  domech, jejichž příběhy 
k nám stále promlouvají. Řekli jsme si, 
že toto vyprávění musíte ještě slyšet, 
protože to rozhodně stojí za to!

Kde naleznete termíny prohlídek a jak 
se na ně přihlásit či kolik stojí vstupen-
ka, to zjistíte snadno na icko.bilovec.cz 
nebo přímo v  Turistickém informačním 
centru, které je pro Vás otevřeno 7 dní 
v týdnu. 

Mgr. Eva Ševčíková, ředitelka  
Kulturního centra Bílovec, p. o.

Komentované 

 prohlídky
zážitková prohlídka 

větrného mlýna

komentovaná prohlídka věže 
kostela sv. Mikuláše

komentovaná prohlídka 
kaple sv. Barbory

procházka historickým Bílovcem 
s kastelánem Eduardem Valešem

Informace k termínům a vstupenkám 
naleznete na icko.bilovec.cz 
nebo na telefonních číslech 

556 412 266, 778 425 431
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PROGRAM KINA RADOST na červen 2020
Čtvrtek 4. 6. v 19.00
Pátek 5. 6. v 19.00
BLOODSHOT

Akční sci-fi USA, 110 min.
Ve snímku podle komiksového bestsel-
leru ztvárňuje Vin Diesel vojáka Raye 
Garrisona, který byl zabit v boji a znovu 
oživen korporací RST jako superhrdi-
na Bloodshot. Nanotechnologie v  jeho 
žilách z  něj činní nezastavitelného bo-
jovníka obdařeného nadlidskou silou 
a  schopností okamžitě se uzdravovat. 
Korporace RST však neovládá pouze Blo-
odshotovo tělo, ale i  jeho mysl a vzpo-
mínky. Ray neví, co je skutečné a co je 
lež, a tak se rozhodne to zjistit.
Vstupné 120 Kč

Sobota 6. 6. v 19.00
Neděle 7. 6. v 19.00
POSLOUCHEJ

Thriller Česko
Snímek vypráví příběh mladého páru, 
který vyráží na výlet, aby jejich vztahu 
dodali novou energii, protože se zdá, 
že už se vyčerpal a spěje k zániku. Dív-
ka má navíc silné podezření, že jí je 
partner nevěrný, ale nemá pro to dů-
kazy. Partnerovo koketní chování vůči 
jiným ženám ji v  tom však utvrzuje. 
Během cesty, kdy její partner spí, usly-
ší v autě hlas a  jak se záhy ukáže, jde 
o hlas mužovy milenky. Ta se dokonce 
dívce začne zjevovat. Je to jen noční 
můra, halucinace, nebo snad její part-
ner skrývá daleko hrůznější tajemství, 
než jsou občasné zálety?
Vstupné 120 Kč

Čtvrtek 11. 6. v 17.00
Pátek 12. 6. v 17.00
LEDOVÁ SEZÓNA

Animovaná komedie USA/Indie, 90 min.
Norm má na první pohled vše, co tako-
vý král ledového severu potřebuje. Je 
velký, správně chlupatý, má velké zuby 
i milovanou medvědici po boku. S  jeho 
královským majestátem a medvědí hrů-
zostrašností už je to ovšem trochu hor-
ší. Norm má rád hlavně zábavu, pohodu, 
kámoše, o jeho roztržitosti ani nemluvě.
Vstupné 120 Kč

Sobota 13. 6. v 19.00
Neděle 14. 6. v 19.00
BOURÁK

Komedie Česko, 90 min.
Komedie Ondřeje Trojana s Ivanem Tro-
janem v  roli Bouráka, věčného frajera, 

kterému teče do baráku i do života a ro-
dina už ho má plný zuby. Ale i srdce.
Vstupné 130 Kč

Čtvrtek 18. 6. v 19.00
Pátek 19. 6. v 19.00
NEVIDITELNÝ

Horor USA
Když Cecilia (Elisabeth Moss) pochopila, 
že chodí s psychopatem, bylo už pozdě. 
Izolovaná v  luxusním sídle majetnického 
vynálezce si uvědomí, že má-li přežít, musí 
utéct. To se jí podaří, a když se od expart-
nerova právníka dozví, že ten její odchod 
neunesl a spáchal sebevraždu, po letech 
se může znovu konečně svobodně na-
dechnout. Navíc je bohatá, protože bývalý 
přítel jí asi ve zvráceném gestu odkázal 
obrovský majetek. Tak proč je i dál tak ne-
klidná? Proč má pořád nervy na pochodu?
Vstupné 110 Kč

Sobota 20. 6. v 19.00
Neděle 21. 6. v 19.00
PROBLÉMISSKY

Drama/historický USA
V roce 1970 se v Londýně konala soutěž 
Miss World. Ta byla ve své době nejsle-
dovanější televizní show světa s více než 
100 miliony diváků. Moderoval ji legen-
dární britský komik Bob Hope (Greg Ki-
nnear). Miss World 1970 ale rozhodně 
neprobíhala hladce a ze soutěže se stala 
doslova divoká jízda. Rozhodnutí orga-
nizátorů povolit účast dvěma ženám z Ji-
hoafrické republiky vzbudilo kontroverzi 
a napětí již před začátkem.
Vstupné 110 Kč

Čtvrtek 25. 6. v 19.00
Pátek 25. 6. v 19.00
3BOBULE

Komedie Česko
Po mnoha sklizních… Honza (Kryštof 
Hádek) a Klára (Tereza Ramba) se stali 
rodiči dvojčat a majiteli vinařství. Všední 
starosti je však odcizily a  momentálně 
žijí odděleně. Toto je příběh renesance 
jejich lásky v překrásné krajině jižní Mo-
ravy. Pro Kláru s Honzou nastává rozho-
dující čas vinařského roku – vinobraní. 
Honza se za dramatických okolností po 
letech setkává s kumpánem Jirkou (Lu-
káš Langmajer). Ten se nadšeně hrne do 
návštěvy Moravy, aby pomohl se sklizní, 
které samozřejmě vůbec nerozumí.
Vstupné 130 Kč

Sobota 27.6. v 19.00
Neděle 28.6. v 19.00
TÉMĚŘ DOKONALÁ TAJEMSTVÍ

Komedie Německo
Na společné večeři se sejde několik párů 
a po pár sklenkách se rozhodnou, že svo-
je telefony položí na stůl a všechny zprá-
vy, vzkazy i telefonáty budou ten večer 
sdílet. Zprávy se přečtou nahlas, hovory 
budou nahlas. Vždyť o nic nejde, bude 
zábava. Jenže právě naši chytří a mobil-
ní kamarádi o  nás vědí úplně všechno, 
znají naše tajnosti, druhé životy, drob-
né lži, milenky i milence. Nevinná hra se 
nejdříve vyvíjí jako báječná legrace, pak 
ale začnou chodit zprávy, které se svými 
partnery či přáteli raději nesdílíte. Roz-
jede se série šílených situací a trapasů. 
Vstupné 120 Kč
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Zahájení 3. září 2020 v 16 hodin 

Přihlášky a informace na info@tktrendostrava.cz, nebo grabec@kcbilovec.cz 

pondělí

úterý

STŘEDA

čtvrtek

pátek

8:00 až 16:00

13:00 až 16:00

ZAVŘENO

13:00 až 18:00

8:00 až 16:00

PŘEJEME VÁM POHODOVÉ LÉTO,

PŮJČOVNÍ DOBA
O LETNÍCH PRÁZDNINÁCH

 

VAŠI KNIHOVNÍCI
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Florbalisté od června znovu trénují

Po vynucené pauze, zapříčiněné ko-
ronavirovou epidemií, se florbalisté 
Spartaku Bílovec začínají připravovat 
na novou sezónu. Letní přípravu zahájí 
všechny kategorie na Den dětí a zakon-
čí těsně před startem prázdnin 25. 6. 
Na letní přípravu pak bude navazovat 
tradiční srpnové soustředění v nedale-
kém Pustějově.

Trenéři už se na všechny moc těší!

Rozpis červnové letní přípravy na ven
kovním hřišti ZŠ Komenského (pondě
lí a čtvrtek):
17:00–18:00 Přípravka, Elévové, Mladší 
žáci
18:00–19:00 Starší žáci, Dorostenci
19:00–20:00 Junioři, Muži

Za FBC Spartak Bílovec  
Tomáš Zbořil

Klub seniorů Bílovec
Vzhledem ke stále částečně trvají-

cím opatřením z  důvodu pandemie 
koronaviru budeme v  klubové čin-
nosti pokračovat až v září 2020. První 
společná akce v  sále knihovny bude 
10. 9. 2020.

Program:
3. 9. 2020
čtvrtek, 15 hodin, v klubovně KS v sute-
rénu knihovny se budou shromažďovat 
výrobky a práce seniorů na plánovanou 
výstavku (viz zpravodaj z května).

10. 9. 2020
čtvrtek,15 hodin, sál MK, setkání 
k zahájení 2. pololetí, výstavka prací,  
video ukázky tvorby atd.

Koncem června a  srpna připravíme 
vycházky v rámci poznávání regionu. 

DATUM A PROGRAM SE URČÍ VŽDY 
AKTUÁLNĚ DLE POČASÍ A OPATŘENÍ 
V DOBĚ PANDEMIE.

PROTO sledujte naše webové strán-
ky a nástěnky na náměstí v prodejně 
Potraviny Fusík, skříňky před zelenou 
budovou MěÚ a vitrínu na Smetanově 
ulici.

Všem seniorům přejeme pěkné 
a  zdravé léto, příjemnou dovolenou 
doma v Česku a těšíme se na pokra-
čování činnosti KS v září.  

Za Klub seniorů Bílovec  
Marie Kavalová

Svaz tělesně 
postižených místní 
organizace v Bílovci
www.stpbilovec.cz

              
Na základě Mimořádného opatření 

Ministerstva zdravotnictví jsme se 
nemohli pravidelně scházet, proto 
Vás informujeme o  připravovaných 
akcích, na kterých se na Vás těšíme.

28. 6.–4. 7. 2020 se setkáme na 
Prostřední Bečvě ve středisku RETA-
SO. Prosíme členy, kteří se zúčastní 
rekondičního pobytu, aby platbu za 
pobyt přišli uhradit 5. 6. 2020 do 
Městské knihovny Bílovec od 9:00 
do 10:30 hodin.

Na měsíc srpen připravujeme ná-
vštěvu letní zahradnické výstavy 
FLORIA Kroměříž.
Upřesnění zájezdu bude ve zpravo-
daji na červenec a srpen.

V měsíci září se uskuteční sportov-
ní hry seniorů o putovní pohár měs-
ta Bílovce za účasti seniorů z Morav-
skoslezského kraje.

K  20. výročí založení organizace 
Svazu tělesně postižených v Bílovci 
se uskuteční výroční členská schůze 
v KD v Bílovci.

Plánované plavání pro zdraví, kte
ré se neuskutečnilo v důsledku Mi
mořádného opatření Ministerstva 
zdravotnictví, se přesouvá na měsíc 
září.

Za MO STP Bílovec 
Ilja Banar

Vedení města srdečně blahopřeje 
organizaci k 20. výročí založení 

a těší se na vzájemnou spolupráci 
i v dalších letech.
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Bruno Altrichter – 
čestný občan Bílovce

V  květnovém vydání Bíloveckého 
zpravodaje informovala Ing. Sylva Ko-
váčiková o udělení ocenění Čestný ob-
čan města Bílovce starostovi partner-
ského města Bad Neustadt panu Bruno 
Altrichtrovi. Za sebe i  za celý Pěvecký 
sbor Bílovec tento akt vítáme, neboť 
po celou dobu partnerství a našich vy-
stoupení v Bad Neustadtu patřil k těm, 
který stál v čele organizace všech akcí 
v rámci partnerství obou měst jako sta-
rosta jednoho z nich a který je podpo-
roval i osobní účastí.

V článku jsme se dočetli o mnoha ak-
tivitách, které partnerství obou měst 
vytvořilo. Bohužel mi ve výčtu chybí 
jedna oblast a velmi mě mrzí, že bylo 
opomenuto přátelství Pěveckého sbo-
ru Bílovec a mužského pěveckého sbo-
ru Sängerkranz z  Bad Neustadtu. To 
vyústilo ve spolupráci obou sborů a or-
ganizaci mnoha společných vystoupení 
a koncertů jak v Bílovci, tak i v Bad Ne-
ustadtu při různých příležitostech. Jen 
pro představu. První vystoupení Pěvec-
kého sboru Bílovec v Bad Neustadtu se 
uskutečnilo v  dubnu 2000. Další pak 
v  roce 2004, 2008, 2010 a  2013. Pě-
vecký sbor Sängerkranz byl hostem na 

Jarních písňových festivalech v  letech 
2002, 2007, 2011 a 2016. 

 Rád bych zdůraznil, že spolupráce 
obou sborů se neomezovala jen na vlast-
ní koncertní činnost. Mezi členy obou 
sborů a mezi organizátory z obou stran 
postupně vznikla přátelství, která vy-
ústila až do soukromých návštěv v Bílov-
ci i v Bad Neustadtu. Každý člen našeho 
sboru, který se této spolupráce účastnil, 
by mohl vyprávět o nádherných chvílích 
ve společnosti přátel z Bad Neustadtu. 

Je škoda, že v posledních letech byla 
spolupráce v  této kulturní oblasti po-
znamenána jinými přístupy, ať už vě-
domými či nevědomými. Od loňského 
roku jsme se opět vrátili k  vzájemné 
spolupráci mezi sbory a  měli jsme se 
ve dnech 9.–11.10.2020 zúčastnit 
oslav 170. výročí založení mužského 
pěveckého sboru Sängerkranz v  Bad 
Neustadtu. Bohužel jsme se rozhodli, 
vzhledem ke koronavirové krizi, že se 
této události nebudeme účastnit.

Alespoň tímto bych chtěl doplnit vý-
čet partnerských aktivit obou měst. 

A  na závěr si dovolím upozornit na 
jednu kuriozitu celého článku Ing. Ko-
váčikové. Podívejte se, prosím, znovu 
na fotku u článku. Je na ní starosta pan 
Altrichter s manželkou, za ním vpravo 
jeho 1. místostarostka. Zbývající lidičky 
na fotce – světe div se – jsou členové 
pěveckého sboru Sängerkranz.

A  na celé fotografii uveřejněné na 
stránkách města Bílovce najdete i členy 
našeho Pěveckého sboru Bílovec.

Ing. Miloš Stanovský,  
vedoucí Pěveckého sboru Bílovec

Jarní písňový festival 
2020 Pěveckého sboru 
Bílovec

Historie Jarních písňových festivalů 
Pěveckého sboru Bílovec sahá až do 
posledního desetiletí minulého stole-
tí. Postupně z  nich vyrostla přehlídka 
umění sborového zpěvu celého Bílov-
ce. V  dětských sborech mateřských 
a  základních škol a  Gymnázia Mikulá-
še Koperníka se vystřídaly stovky dětí. 
V dospělých sborech se předvedla řada 

pěveckých sborů z blízkého i vzdálené-
ho okolí a  také zahraničí – Slovenska, 
Polska a  Chorvatska. Mužský pěvecký 
sbor Sängerkranz z  německého Bad 
Neustadtu vystoupil v Bílovci dokonce 
čtyřikrát. 

Příprava festivalu pro letošní rok zača-
la už v lednu, kdy jsme se dohodli s di-
rigentkami dětských a  mládežnických 
sborů na zaměření festivalu. Jako „do-
spělého“ hosta jsme pozvali Smíšený 
pěvecký sbor z  Vrbna pod Pradědem. 
Přípravu festivalu i  pěveckých sborů 
zasáhla omezení v podobě nouzového 

stavu na začátku března. V té době nás 
optimismus vedl k  posunutí termínu 
konání festivalu z dubna do června. Vý-
voj a  očekávané postupné uvolňování 
nás však donutilo přehodnotit naše zá-
měry a zrušit konání Jarního písňového 
festivalu v  letošním roce bez náhrady. 
Všichni věříme, že se v příštím roce opět 
sejdeme na Jarním písňovém festivalu 
v prostorách Domu kultury a že zpěvem 
rozzáříme srdce všech našich příznivců. 

Za Pěvecký sbor 
Ing. Miloš Stanovský
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VLK Bílovec
Bohužel, i nás aktuální situace kolem viru COVID-19 nepří-

jemně zasáhla. Nemohli jsme se scházet s dětmi a už vůbec 
jsme nemohli podniknout výlety, které jsme měli naplánova-
né. A že jich bylo…

Zachovali jsme však chladnou hlavu. Jako první se k nám 
dostala informace o projektu „Nalož si“, což byl takový něko-
likadenní seznam zábavných her a činností, které je možno 
bez problému dělat doma. Děti i jejich rodiče toto zpestření 
vřele přijali a moc si to také užili.

Již nějakou dobu jsme si hráli s myšlenkou zapojit se do hry 
„Hořcová výzva“ Asociace TOM, která se vyhlašuje každým 
rokem a trvá několik týdnů. Princip je podobný jako u Nalož 
si, jen je obohacen o sbírání odznáčků, žebříček všech hrá-
čů i oddílů a mnoho dalších věcí. Tuto soutěž v celostátním 
měřítku vzaly naše oddílové děti opravdu zodpovědně a se 
vší vervou plní úkoly i  v dnešních dnech, několik týdnů po 
zahájení. 

Tradiční, pro někoho možná až ikonický, je náš každoroční 
Den Země, kdy spojujeme úklid města Bílovec se zajíma-

vým povídáním o přírodě a opékáním buřtů. Tuto jeho po-
dobu jme bohužel museli kvůli nařízením vlády letos zrušit, 
ale nenechali jsme to jen tak. Uspořádali jsme “Den Země 
na dálku“, v rámci kterého se nám podařilo částečně uklidit 
Bílovec i  bez vzájemného kontaktu. Prostě každý sám za 
sebe. 

A  co náš oddíl plánuje do budoucna? Jakmile to okol-
nosti dovolí, budeme pořádat spoustu akcí pro členy i ve-
řejnost, které jsme v prvním půlroce nemohli uskutečnit. 
V plánu máme výlet na rozhlednu ve Slatině, Štramberk, 
muzeum v Bartošovicích a další. Samozřejmě budou i naše 
tábory. Rozhodli jsme se letos udělat jeden turnus pro 
všechny, a  to v  termínu 16. 8.–25. 8. 2020. Turnus se 
ponese v  duchu tábornických dovedností a  nevšedních 
zážitků. Bude to jízda! Jakékoliv další informace o  tábo-
ře nebo o  našem oddíle naleznete na našich stránkách:  
https://vlci-bilovec.webnode.cz/

Tomáš (Shrek) Gallischek, 
vedoucí

ROZŠÍŘENÍ
SLUŽBY
 

MOBILNÍ ROZHLAS
 je platforma pro moderní
komunikaci města, která

zapojuje také občany
 a urychluje tok informací. 

registrace ZDARMA na
www.bilovec.mobilnirozhlas.cz 
 

Co všechno přináší 
MOBILNÍ ROZHLAS?

INFORMACE vždy zdarma do vašeho
telefonu přímo v mobilní aplikaci.

Možnost vyjádřit svůj NÁZOR pomocí anket
a dotazníků. 

Přehledně na jednom místě PROGRAM
KULTURNÍCH, SPORTOVNÍCH a dalších
akcí ve městě a okolí.

Okamžité zprávy v případě KRIZOVÝCH
SITUACÍ, upozornění na VÝPADKY
elektrického proudu, dodávky plynu,
odstávky vody či DOPRAVNÍ UZAVÍRKY.

Navíc lze využít aplikaci ZLEPŠEME
ČESKO, kde můžete jednoduše
upozornit na nefunkční či poškozený
veřejný majetek, nahlásit černou
skládku, nalezené či ztracené zvíře
apod.

ANKETY
 
V květnu jsme vyzkoušeli první
anketu. Další chystáme zase na léto.
 
Přihlaste se a stáhněte si v App
Store nebo Google Play aplikaci
Mobilní Rozhlas!
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ZZáámmeekk  FFuullnneekk  
Hledáte atraktivní místo 
pro svatbu, oslavu nebo 
vánoční večírek Vaší 
firmy? Hledáte zajímavé 
prostředí? Tak už 
nehledejte! Přijeďte na 
zámek do Fulneku. Rádi 
pro vás připravíme  
oslavy, ať již menší 
rodinné nebo firemní pro 
velký počet účastníků v 

nově zrekonstruované části budovy Horního zámku.  
Kontakt:  
zamek@zamek-fulnek.cz, www.zamek-fulnek.cz, tel.: 777 730 106 

Stavebně-montážní firma přijme zedníka na dlouhodobou zakázku ve 
Fulneku na zámku. Nástup je možný ihned na hlavní pracovní poměr. 

Požadujeme: 
• vyučení v oboru 
• spolehlivost, stavební všestrannost, pečlivost 
• trestní bezúhonnost 

Výhodou: 
• předchozí praxe 
• zkušenosti se stavebními dokončovacími pracemi 

Nabízíme: 
• práce na jednom místě v jednosměnném provozu 
• příspěvek na stravování 

Více informací na telefonním čísle 251 563 365.  

Zámek Fulnek nabízí místo zahradníka. Nástup je možný ihned na hlavní nebo 
vedlejší pracovní poměr 
Požadujeme: 

• středoškolské vzdělání nebo vyučení v oboru 
• zodpovědnost, samostatnost, spolehlivost 
• fyzická zdatnost po práce se zahradním nářadím 
• trestní bezúhonnost 

Výhodou: 
• předchozí praxe 
• zkušenosti s parkovou úpravou 

Nabízíme: 
• práci v atraktivním prostředí kulturní památky 
• příspěvek na stravování 

V případě zájmu zašlete strukturovaný profesní životopis, včetně kontaktních údajů 
na zamek@zamek-fulnek.cz. Více informací na telefonním čísle 251 563 365.  
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